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Protokół z X sesji
Rady Miasta Malborka

w dniu 25 sierpnia 2011 r.

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta Malborka i trwała od godz. 11:00
do 15:30.

Ad. pkt 1
Otwarcie sesji i stwierdzenie i stwierdzenie prawomocności obrad.

Sesję otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Arkadiusz Mroczkowski. Na
podstawie listy obecności (zał. nr 1) stwierdził, że na stan 21 radnych obecnych było 20,
nieobecna radna Bożena Piątkowska - usprawiedliwiona. Sesja jest prawomocna do
podejmowania uchwał.
Przewodniczący powitał radnych, zastępców burmistrza w osobach  Jerzego Skoniecznego i
Macieja Ruska, posła Jana Kulasa, dyrektorów, kierowników i prezesów firm komunalnych ,
przedstawiciela Policji zastępcę Komendanta Artura Mądrzyckiego, pracowników urzędu,
media oraz wszystkich mieszkańców miasta.
Przewodniczący poinformował, że na sali jest ogólnodostępny internet dla tych, którzy na
sesji korzystają z internetu.

Ad. pkt 2
Przyjęcie porządku obrad.

Radni otrzymali porządek na piśmie, jest on następujący:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Sprawozdanie z międzysesyjnej pracy Burmistrza.
4. Zapytania i interpelacje radnych.
5. Sprawozdanie z działalności spółek za 2010 rok, których organem założycielskim jest

Miasto Malbork.
6. Informacja na temat realizacji „Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających

azbest na terenie Miasta Malborka na lata 2008-2032”.
7. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmian budżetu Miasta Malborka na 2011 rok – V zmiana,
b) zmian wieloletniej prognozy finansowej – V zmiana,
c) założenia i przystąpienia do Stowarzyszenia Gdański Obszar Metropolitalny z

siedzibą w Gdańsku,
d) wyrażenia opinii o zamiarze zamiany, bądź przekazania nieruchomości pomiędzy

Gminą Miasta Malborka a Skarbem Państwa,
e) przystąpienia do Partnerstwa Lokalnego „Jutro” na rzecz przygotowania, wdrażania,

monitorowania i ewaluacji Strategii Zarządzania Zmianą Gospodarczą (SZZG)
w Powiecie Malborskim,

f) oświadczenia o zabezpieczeniu środków na inwestycję związaną z termomodernizacją
budynku Szkoły Podstawowej nr 9,

g) zatwierdzenia do realizacji projektu pn. „ABC nauki – wyrównywanie szans
edukacyjno – rozwojowych dzieci klas I – III szkół podstawowych Miasta Malborka”
dofinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007 – 2013,

h) ustanowienia i przyznawania dorocznych nagród za osiągnięcia w dziedzinie
twórczości artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury,

i) zmieniający uchwałę w sprawie przekształcenia szkół podstawowych
w Malborku,

j) zmiany uchwały w sprawie założenia gimnazjów w Malborku,
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k) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia jednostek budżetowych gromadzących
dochody na wydzielonym rachunku bankowym, źródeł tych dochodów i ich
przeznaczenia oraz sposobu i trybu sporządzania planu finansowego dochodów
gromadzonych na wydzielonym rachunku i wydatków nimi finansowanych,
dokonywania zmian w tym planie oraz ich zatwierdzania,

l) likwidacji jednostek budżetowych,
m) obsługi administracyjnej, finansowej i  organizacyjnej jednostek oświatowych,
n) zmieniająca uchwałę w sprawie likwidacji Miejskiego Zespołu Ekonomiczno –

Administracyjnego Szkół w Malborku,
o) zmian w statucie Miejskiego Domu Kultury w Malborku,
p) udzielania i ustalenia trybu rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli „Tęcza”

i „Pod  Kasztanami” oraz zakresu i trybu kontroli prawidłowości ichwykorzystywania,
q) uchwalenia statutu Żłobka Miejskiego „Szarotka” w Malborku,
r) ustalenia wysokości opłaty za pobyt dziecka z Żłobku Miejskim prowadzonym przez

Miasto Malbork, wysokości dodatkowej opłaty za wydłużony wymiar opieki,
maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie,

s) ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów dziecięcych,
t) maksymalnej wysokości wynagrodzenia dziennego opiekuna oraz zasad jego

ustalania,
u) przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami i klubami dziecięcymi oraz dziennymi

opiekunami,
v) określenia zasad i trybu przyznawania nagród i wyróżnień dla sportowców i trenerów

za osiągnięte wyniki sportowe oraz dla innych osób wyróżniających się osiągnięciami
w działalności sportowej,

w) zatwierdzenia Protokółu dodatkowego Nr 2 do Zakładowego układu Zbiorowego
pracy Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Malborku,

x) utworzenia na obszarze miasta Malborka odrębnych obwodów głosowania dla
przeprowadzenia wyborów do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej i Senatu
Rzeczypospolitej Polskiej, zarządzonych na dzień 9 października 2011 roku,

y) zmiany Statutu Miasta Malborka.
8.  Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
9.  Przyjęcie protokołu z IX sesji Rady Miasta Malborka.
10.Komunikaty i wolne wnioski.
11.Zakończenie sesji.

Uwagi i wnioski:
Z – ca burmistrza Jerzy Skonieczny zwrócił się z prośbą o wprowadzenie do porzadku
następujących projektów uchwał:
 zmian budżetu Miasta Malborka na 2011 rok – VI zmiana,
 przystąpienia Miasta Malborka do realizacji projekt pn. „Inwestuj w Malbork –

kompleksowe przygotowanie terenów inwestycyjnych”,
 udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Malborskiemu na pokrycie kosztów pobytu

w Pogotowiu Socjalnych w Elblągu osób nietrzeźwych zamieszkałych na terenie
Miasta Malborka.

Innych wniosków nie było. Przewodniczący poddał pod głosowanie kolejno przedstawione
wnioski, w wyniku których Rada Miasta jednogłośnie je przyjęła 20 głosami za.
Więcej wniosków nie było, a zatem porządek po zmianach jest następujący:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Sprawozdanie z międzysesyjnej pracy Burmistrza.
4. Zapytania i interpelacje radnych.
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5. Sprawozdanie z działalności spółek za 2010 rok, których organem założycielskim jest
Miasto Malbork.

6. Informacja na temat realizacji „Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających
azbest na terenie Miasta Malborka na lata 2008-2032”.

7. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) zmian budżetu Miasta Malborka na 2011 rok – V zmiana,
b) zmian wieloletniej prognozy finansowej – V zmiana,
c) zmian budżetu Miasta Malborka na 2011 rok – VI zmiana,
d) założenia i przystąpienia do Stowarzyszenia Gdański Obszar Metropolitalny z

siedzibą w Gdańsku,
e) wyrażenia opinii o zamiarze zamiany, bądź przekazania nieruchomości pomiędzy

Gminą Miasta Malborka a Skarbem Państwa,
f) przystąpienia do Partnerstwa Lokalnego „Jutro” na rzecz przygotowania, wdrażania,

monitorowania i ewaluacji Strategii Zarządzania Zmianą Gospodarczą (SZZG) w
Powiecie Malborskim,

g) oświadczenia o zabezpieczeniu środków na inwestycję związaną
z termomodernizacją budynku Szkoły Podstawowej nr 9,

h) zatwierdzenia do realizacji projektu pn. „ABC nauki – wyrównywanie szans
edukacyjno – rozwojowych dzieci klas I – III szkół podstawowych Miasta Malborka”
dofinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007 – 2013,

i) ustanowienia i przyznawania dorocznych nagród za osiągnięcia w dziedzinie
twórczości artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury,

j) zmieniający uchwałę w sprawie przekształcenia szkół podstawowych
w Malborku,

k) zmiany uchwały w sprawie założenia gimnazjów w Malborku,
l) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia jednostek budżetowych gromadzących

dochody na wydzielonym rachunku bankowym, źródeł tych dochodów i ich
przeznaczenia oraz sposobu i trybu sporządzania planu finansowego dochodów
gromadzonych na wydzielonym rachunku i wydatków nimi finansowanych,
dokonywania zmian w tym planie oraz ich zatwierdzania,

m) likwidacji jednostek budżetowych,
n) obsługi administracyjnej, finansowej i  organizacyjnej jednostek oświatowych,
o) zmieniająca uchwałę w sprawie likwidacji Miejskiego Zespołu Ekonomiczno –

Administracyjnego Szkół w Malborku,
p) zmian w statucie Miejskiego Domu Kultury w Malborku,
q) udzielania i ustalenia trybu rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli „Tęcza”

i „Pod  Kasztanami” oraz zakresu i trybu kontroli prawidłowości ich
wykorzystywania,

r) uchwalenia statutu Żłobka Miejskiego „Szarotka” w Malborku,
s) ustalenia wysokości opłaty za pobyt dziecka z Żłobku Miejskim prowadzonym przez

Miasto Malbork, wysokości dodatkowej opłaty za wydłużony wymiar opieki,
maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie,

t) ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów dziecięcych,
u) maksymalnej wysokości wynagrodzenia dziennego opiekuna oraz zasad jego

ustalania,
v) przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami i klubami dziecięcymi oraz dziennymi

opiekunami,
w) określenia zasad i trybu przyznawania nagród i wyróżnień dla sportowców i trenerów

za osiągnięte wyniki sportowe oraz dla innych osób wyróżniających się osiągnięciami
w działalności sportowej,

x) zatwierdzenia Protokółu dodatkowego Nr 2 do Zakładowego układy Zbiorowego
pracy Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Malborku,
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y) utworzenia na obszarze miasta Malborka odrębnych obwodów głosowania dla
przeprowadzenia wyborów do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej i Senatu
Rzeczypospolitej Polskiej, zarządzonych na dzień 9 października 2011 roku,

z) zmiany Statutu Miasta Malborka,
aa) przystąpienia Miasta Malborka do realizacji projekt pn. „Inwestuj

w Malbork – kompleksowe przygotowanie terenów inwestycyjnych”,
bb) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Malborskiemu na pokrycie kosztów pobytu

w Pogotowiu Socjalnym w Elblągu osób nietrzeźwych zamieszkałych na terenie
Miasta Malborka w Izbie wytrzeźwień.

8.  Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
9.  Przyjęcie protokołu z IX sesji Rady Miasta Malborka.
10.Komunikaty i wolne wnioski.
11.Zakończenie sesji.
Radni jednogłośnie (20 – za) przyjęli cały porządek po zmianach.

Ad. pkt 3
Sprawozdanie z międzysesyjnej pracy Burmistrza.
Sprawozdanie z międzysesyjnej pracy Burmistrza radni otrzymali na piśmie (zał. nr 2).
Zapytania radnych:
Radna Alicja Osińska podziękowała w imieniu mieszkańców za naprawę chodnika na Alei
Wojska Polskiego.

Następna sprawa to jest spotkanie z przedstawicielem Uniwersytetu im. Adama
Mickiewicza  w Poznaniu odnośnie przeprowadzania badań przez naukowców tamtejszego
uniwersytetu. Radna uważa, że każde takie przedsięwzięcie należy rozpatrzyć pozytywnie,
ponieważ są to bardzo ważne sprawy dla promocji i rozwoju miasta, które niewiele kosztują a
dają bardzo dużo dla rozwoju. Każdy program, który się przygotowuje w zasadzie powinien
być oparty na takich badaniach naukowych. Jest to bardzo uważna sprawa.

Kolejna sprawa dotyczy wizyty pana Burmistrza 20 lipca 2011 r. u pana Ministra
Infrastruktury Cezarego Grabarczyka w sprawie projektu budowy malborskiej obwodnicy
oraz drugiej nitki mostu. Radna pyta, czy w związku z tą wizytą jest już więcej wiadomo na
temat Malborka, czy tylko znaleźliśmy się na liście priorytetów inwestycyjnych Ministerstwa
Infrastruktury.
Sprawa kolejna dotyczy otoczenia Szpitala Jerozolimskiego,  radna zapytała, jaka jest
koncepcja zagospodarowania tego terenu i kiedy może dojść do rozpoczęcia prac w tym
zakresie.
Radna Teresa Zdanowicz podniosła temat, który był na spotkaniu 13 lipca 2011 r. a
dotyczył kwestii aktualizacji dokumentacji przetargowej, chodzi o realizację przedsięwzięcia
budynków Szkoły Łacińskiej. W dalszej części jest napisane, że w połowie sierpnia ma się
odbyć trzeci przetarg. Radna zapytała jak na dzień dzisiejszy wygląda sprawa.
Radny Krzysztof Grylak zapytał w sprawie szeregu projektów, jaka jest partycypacja
kosztowa i perspektywicznie.

Kolejna rzecz, w sprawie spotkania mieszkańców z ul. Kraszewskiego. Mieszkańcy
występowali z inicjatywą, na mocy uchwały podjętej przez Radę Miasta, ziemi przyległej do
ich nieruchomości. Prócz mieszkańców z ul. Kraszewskiego do radnego zwracali się jeszcze
inni, którzy pytali, czy można nabyć ziemię nie rozbierając garażu blaszanego, który w chwili
na niej stoi, np. od 20 lat.

Kolejna sprawa dotyczy lądowiska dla śmigłowców ratowniczych, radny dowiaduje
się, że miasto boryka się z takim miejscem, gdzie helikoptery mogłyby lądować. Miasto
podjęło rozmowy z Jednostką Wojskową, aby ta udostępniła swoje tereny na ten cel. Radny
pyta, czy  rozmowy zakończyły się jakimś skutkiem dla Miasta.
Radny Jan T. Wilk pyta jaka jest ostatecznie wysokość tego kredytu, jak jest wysokość rat
odsetkowych, ile będą wynosiły roczne spłaty kwoty zasadniczej, odsetek i na ile lat
ostatecznie zaciągnęliśmy ten kredyt i w jakiej wysokości.
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Radny Marek Charzewski poprosił o rozszerzenie informacji z 24 sierpnia 2011 r. a dot.
spotkania burmistrzów Miasta z przedstawicielami PKP w sprawie przebudowy drogi
krajowej 515.
Radny prosi również o rozszerzenie informacji, którą poruszyła radna Alicja Osińska a dot.
drugiej nitki mostu. Radny chciał wiedzieć, czy na tym spotkaniu z panem Ministrem
Grabarczykiem został określony jakiś horyzont czasowy, nie tylko wpisania do planu
inwestycyjnego, ale również rozpoczęcia tej inwestycji. Innymi słowy, kiedy będziemy mogli
powiedzieć, że  obwodnica i druga nitka mostu jest w budowie.
Radny Dariusz Kostrzewa powiedział, że temat mostu i obwodnicy pojawia się często i
radny również zadał dość szczegółowe pytanie, ponieważ dotarły do radnego informacje,
których nie był w stanie zweryfikować. Firma, której zlecono  zaprojektowanie tej obwodnicy
otrzymała zmianę zlecenia na opracowanie tylko koncepcji. Radny chciał wiedzieć, czy to jest
prawda, czy faktycznie jest to krok wstecz dla nas, bo między koncepcją a projektem różnica
jest olbrzymia.
Więcej pytań radni nie mieli.
Z – ca Burmistrza Maciej Rusek odnosząc się do pytania radnej Alicji  Osińskiej, radnego
Marka Charzewskiego i radnego Dariusza Kostrzewy, kompleksowo odpowiedział, że też
dochodzą nieoficjalne informacje do nas, które mogłyby budzić pewne zaniepokojenie co do
utrzymania harmonogramu wcześniej zaplanowanego dot. projektowania a następnie budowy
obwodnicy. Dlatego też, doszło do spotkania burmistrza Andrzeja Rychłowskiego, który wraz
z Posłem Pawłem Orłowskim byli u Ministra Grabarczyka. Spotkanie było potrzebne i
rozwiało wątpliwości. Obwodnica jest projektowana.

Odpowiadając na pytanie radnego Marka Charzewskiego, to otrzymaliśmy list od pana
Janickiego Podsekretarza Stanu w Ministerstwie, który dokładnie wyjaśnia, że te inwestycje,
które są w krajowym programie dróg podzielone są na trzy segmenty: na segment 1, 1a i 2.
W zależności od stopnia zaawansowania prac.  Malborska obwodnica, jest to bardzo wyraźnie
napisane, Burmistrz po sesji kopie listu udostępni, jest w priorytecie 2, a więc tych inwestycji,
które są skierowane do realizacji po roku 2013. Podział na te segmenty wynika wyłącznie ze
stopnia zaawansowania obecnie, czyli to są już drogi budowane, czy też projektowane,
względnie projektowanie jest już na ukończeniu, czy też projektowanie jest zakończone.
Jeśli chodzi o Szkołę Łacińską to będziemy jutro ogłaszać trzeci przetarg.

Co do pytania radnego Krzysztofa Grylaka dotyczące projektów, że ono było
inspirowane informacją ze sprawozdania z międzysesyjnej bądź powołaniu zespołów
projektowych i o tym może powiedzieć, choć to nie do końca byłoby w przedmiocie. Nieco
inaczej postanowiliśmy podejść do pracy przy projektach nieco przełamując  tradycyjny układ
pracy w urzędzie, gdzie ta praca biegnie wokół określonej hierarchii w wydziałach. Te
zespoły projektowe już istnieją i pracują w nieco zmienionej metodologii, jakby przecinając
pionowe struktury urzędu. Są to interdyscyplinarne zespoły z tych osób, które w konkretnym
projekcie są potrzebne i mają określoną wiedzę. Natomiast co do zasięgu finansowego
poszczególnych projektów, to jest zapisane w budżecie. Jeżeli radny życzy sobie to
przygotujemy takie informacje, zasięg finansowy, cały koszt projektu, wkład, terminy
realizacji. Takie informacje już były radnym przedstawiane ale nic nie stoi na przeszkodzie,
aby je powtórzyć.

Wykup terenów, to proponujemy  wspólnotom wykup terenów przyległych, natomiast
co do tego, czy mogą zostać garaże, czy nie mogą, to są sprawy indywidualne. Nie mniej
jednak podejście jest takie, że wspólnota, która jest zainteresowana wykupem powinna
przedstawić jakiś plan zagospodarowania tej przestrzeni. Zależy nam na tym, aby
porządkować tereny na ile to możliwe i nie jesteśmy zwolennikami takiej substandardowej
zabudowy jaką są garaże czy komórki, co wygląda fatalnie tworząc ogólnie urbanistycznie
chaos. Dążymy do tego, żeby podwórka służyły nie tylko właścicielom samochodów, ale
żeby były przestrzenią wspólną dla mieszkańców i mogły w tym zagospodarowaniu służyć
wszystkim.
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W sprawie kredytu,  czy radny Jan T. Wilk chciałby otrzymać informacje na piśmie, czy też
pani Skarbnik jest przygotowana, aby przedstawić to teraz.

Co do PKP, to zasięg inwestycji będzie powodował przez kilkanaście miesięcy istotne
zmiany, będą utrudnienia. Inwestycja już się zaczęła a spotkanie służyło głównie temu,
abyśmy my jako strona samorządowa poznali zamierzenia inwestora w porządku
harmonogramu. Do tej pory takiego szczegółowego harmonogramu nie mieliśmy. Wczoraj
podjęliśmy wiedzę na temat zamierzeń i tego co się będzie działo, oczekujemy jeszcze
harmonogramu pisanego. Nie wszystkie rzeczy jeszcze inwestorzy mają do końca
rozstrzygnięte na dzisiaj. Dochodzi do różnych kontrowersji, niewiedzy, bezwzględnie
mieszkańcy Malborka  winni wiedzieć, a w najbliższym czasie zorganizujemy spotkanie
mieszkańców zainteresowanych, których ten tereny dotyczą w taki czy inny sposób. Inwestor
przedstawi nam wszystkie informacje.

Z – ca Burmistrza Jerzy Skonieczny zagospodarowanie terenu przy Szpitalu Jerozolimskim
o toczy się dwutorowo. Jesteśmy ograniczeni porozumieniem podpisanym ze
Stowarzyszeniem Szpitala Jerozolimskiego, który nakazuje nam uzgadnianie praktycznie
wszelkich prac wokół terenu i w samym budynku. W tej chwili jesteśmy na etapie w zasadzie
gotowego już aneksu, który poszerza możliwości korzystania z tego obiektu
i Miejski Dom Kultury będzie mógł tam prowadzić działalność szerszą, wystawienniczą,
edukacyjno – kulturalną. Natomiast oczywiście trwają też prace związane z porządkowaniem
terenu wokół, została przeprowadzona inwentaryzacja. Park, byłego cmentarza wokół
Szpitala Jerozolimskiego zostanie uporządkowany, docelowo są większe plany. Teren
powinien być również doświetlony, ponieważ jest tam miejsce gdzie dochodzi do różnych
spotkań nie formalnych, na pewno spowodowało by to większe bezpieczeństwo tego terenu.

Skarbnik Miasta poinformowała, że umowa została podpisana zgodnie z podjętymi
uchwałami Rady Miasta na wysokość kredytu w kwocie 13.843.128 zł. W wyniku przetargu
został wybrany Bank Gospodarstwa Krajowego, była to jedyna oferta, która wpłynęła,
oprocentowanie kredytu jest oprocentowaniem zmiennym opartym o WIBOR 3 M plus stałą
marżę banku na dzień marża ta wynosiła 1,43. Na dzień podpisania umowy WIBOR wynosi
4,61. Na dzień złożenia oferty zgodnie z formularzem naliczone odsetki przez bank od tej
kwoty wynosiły 8.051.860 zł dlatego, że WIBOR w tamtym okresie wynosił 44,27 i jest to
zmienna stopa. Specyfikacja zawiera zapis, że Miasto w przypadku kiedy posiada środki
może spłacić kredyt szybciej i jest to bez dodatkowych kosztów i opłat ze strony Miasta, co
jest zawarte i zastrzeżone w umowie.
Ad wocem radny Jan T. Wilk zapytał panią Skarbnik ile wobec tego rocznie wynosi spłata
raty zasadniczej a ile odsetek?
Wszystkie te informacje są zawarte w wieloletniej prognozie finansowej, umowa przewiduje
spłatę rat kredytowych, kapitałowych, 79 rat w wysokości 173.079 każda i ostatnia rata w
wysokości 173.047 zł. Oprocentowanie jest zmienne. Raty kapitałowe są to 4 raty rocznie po
173.039 zł. Oprocentowanie jest zmienne, przewidywane a nie wiemy do końca jak WIBOR
będzie się kształtował.
Radny Jan T. Wilk rozumie, że została podpisana umowa, która szczegółowo reguluje.
W wpf jest nasze założenie i radny chce wiedzieć jak to realnie wygląda, ile rocznie
powinniśmy przygotować pieniędzy na kwotę zasadniczą i ile na raty odsetek. Jeżeli pani
Skarbnik nie jest w stanie teraz odpowiedzieć, to radny prosi na piśmie w terminie
późniejszym.
Przewodniczący Rady poprosił panią Skarbnik o udzielenie radnemu odpowiedzi na piśmie.
Radny Marek Charzewski otrzymał odpowiedź, ale prosi o pewne uszczegółowienie i
rozumie, że co do obwodnicy to nie ma bardziej precyzyjnych horyzontów czasowych.
Jedynym stwierdzeniem jest, że pod warunkiem po 2013 r., ale może być i po 2040 r., jest to
dosyć mało precyzyjne.
Radny również zapytał o ogłoszeniu przetargu, prawdopodobnie jutro, na  Szkołę Łacińską,
jakie są zmiany w tym przetargu w porównaniu z przetargami ogłaszanymi poprzednio.
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Kolejne pytanie dotyczy harmonogramu sporządzonego przez inwestora na drogę 515, jaki
termin zakończenia inwestycji przewiduje ten harmonogram.
Z – ca Burmistrza Maciej Rusek odpowiedział, że czekamy na harmonogram od PKP
dlatego, że  tam uczestniczy bardzo wiele firm i w zależności od tego jakiego typu będą prace.
Nie wszystko jeszcze jest do końca ustalone, a ponieważ ten okres jest długi to można to
zrozumieć. Czekamy, aż będzie to przedstawione możliwie precyzyjne.

Jeśli chodzi o Szkołę Łacińską to dokonaliśmy pewnych zmian ze szczegółowej
specyfikacji, są to poprawki. Możemy się pochylić nad dokumentacją. Na poprzedniej sesji
Rada przedłużyła termin realizacji projektu o rok, odejmując pewien segment tej inwestycji
związanej przede wszystkim z zagospodarowaniem  wokół obiektu, bo tak zależy nam na
tym, żeby ta bryła i ta zasadnicza część prowadząca do uruchomienia Centrum Kultury i
Edukacji  powstał jak najszybciej, to jest ta zmiana.
Co do precyzyjności, krajowy program ma ramy obowiązywania, to nie jest, że do 2040 r.,   a
do 2020 r. Ta informacja, że po 2013 r. nie dotyczy tylko Malborka, jest to informacja dla
wszystkich przedsięwzięć, jakby w reżimie tych dat zaplanowano. Zatem nie możemy się
spodziewać bardziej szczegółowej a wydaje się, że jest ta zadowalająco precyzyjna
informacja.
Przewodniczący podziękował burmistrzom za wyczerpujące odpowiedzi i przeszedł do
kolejnego punktu.

Ad. pkt 4
Zapytania i interpelacje radnych.

Radny Leszek Witkiewicz, po pierwsze podziękował za naprawę nawierzchni ul.
Narutowicza na styku z ul. Parkową, ale jednocześnie jest następna a mianowicie tuż u wylotu
ul. Kopernika na ul. Mickiewicza przy skręcie w prawo są poważne wyrwy w nawierzchni, w
które wszyscy prawie wyjeżdżający z tej ulicy wpadają. Są również bardzo duże zapadliny w
polbruku wyjeżdżając z ul. Żeromskiego w ul. Mickiewicza, stoją tam kałuże.

Radny również zgłosił, że niedawno położony nowy parking między blokami
nr 9 a 10 na Pl. Narutowicza jest wykonany wadliwie, na przejściu stoi głęboka kałuża.
Ponieważ jest to okres gwarancyjny to trzeba zmusić wykonawcę do tego, żeby poprawić.

Następna drobna sprawa, to mieszkańcy bloku nr 2 przy ul. Narutowicza proszą o
skrócenie gałęzi drzewa, która uniemożliwia odbiór telewizji.

Oświetlenie pomnika Armii Krajowej, do niedawna był oświetlony a teraz nie,
a  ciemne okolice wokół pomnika stały się meliną piwoszy.

Ostatnia sprawa to parking na ul. Dworcowej ładnie zrobiony, postawiono dwie
bardzo estetyczne wiaty, których wykonawcą jest Rydwan. One są na tyle estetyczne na ile
absolutnie niefunkcjonalne, są krótkie, wąskie, nie mają zadaszeń z boków i w środku są
miejsca dla trzech osób. Wszyscy pozostali, a zwłaszcza w godzinach popołudniowych ci,
którzy wysiadają z pociągu i chcą się dostać do autobusu, dosłownie wiszą na tym ogrodzeniu
jak winogrona. Trzeba byłoby tam postawić jakieś ławki, bo ławka pod daszkiem dla trzech
osób nie rozwiązuje problemu.
Radny Krzysztof Grylak na początku pochwalił Straż Miejską, która podczas Oblężenia
Miasta Malborka pomogła zagubionemu turyście spoza Malborka. Słowa podziękowania od
turysty trafiły na ręce radnego.

Druga sprawa dotyczy podejmowana przez panią Radziszewską, pełnomocnik Rządu,
radny poszedł tym tropem, objeździł w czasie urlopu szereg dużych miast. Nie znalazł tej
symboliki ale znalazł np. w Poznaniu wielkie bilbordy reklamujące akurat imprezę Oblężenie
Miasta Malborka i tutaj ukłon w kierunku marketingu.

Trzecia sprawa to ul. Dąbrowskiego, remontowana była stosunkowo niedawno
a już  obrzeża krawężników się kruszą. Dodatkowy problem to garby zwalniające, które dość
sprytnie są omijane przez kierowców. Kierowcy jeżdżą po chodnikach a te są niszczone.
Radny zapytał, czy prace są objęte gwarancją, gdyż radnego pytają mieszkańcy.
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Jeden z mieszkańców zapytał radnego, czy zmieniły się warunki sprzedaży. Sprzedano
nieruchomość przy ul. Piastowskiej 3 a wisi jeszcze tabliczka z napisem ZGKiM. To samo
dot. nieruchomości przy ul. 17 Marca (radny już 3 lata temu o to samo pytał), jest taka duża
ściana przy byłej aptece, drewniane przepierzenie a dalej rosną chaszcze i drzewa. Zasadnicze
pytanie radnego, czy do dnia dzisiejszego zmieniły się jakieś postanowienia, czy warunki, na
podstawie których zostały nieruchomości sprzedane.

Kolejna sprawa, radny zapytał co z Ratuszem. Ratusz jest pusty, radny pamięta, że
podczas Komisji OKS pytał, niektórych radnych poruszyło z niesmakiem, być może radny
zapytał się, czy wokół Ratusza już się ktoś wierci. Radny nie pyta się, czy ktoś się wierci,
tylko pyta się, czy jest już jakiś inwestor na to, ewentualnie jeżeli nie, to czy są jakieś plany
co do tego obiektu. Radny powiedział, że serce się kraje jak widzi obiekt pusty gdzie jeszcze
niedawno tętnił życiem. Dodać jeszcze tylko należy, że obok Ratusza otwarta została dopiero
co fontanna.

Radny odczytał informację w telegazecie w telewizji publicznej 29 czerwca 2011 r. i
cytuje „u Prezydenta o pomnikach historii z udziałem przedstawicieli władz państwowych,
samorządowych, organizacji społecznych i ekspertów, odbędzie się tego dnia debata pt.
Twórczość, dziedzictwo kulturowe i przyrodnicze bogactwem Polski. Głos w niej zabierze
Prezydent RP Bronisław Komorowski”. Radny zapytał, czy dostaliśmy takie zaproszenie na
to spotkanie, jeżeli tak to kto uczestniczył i jakie owoce przyniesie dla naszego Miasta.
Radny Marek Charzewski rozpoczyna się rok szkolny i środowisko nauczycielskie miasta
Malborka pyta, czy burmistrz planuje w tym roku szkolnym rozpoczęcie jakiś procedur
likwidacyjnych dot. jednostek publicznej oświaty, likwidacji, przekształcenia, ewentualnie
łączenia w zespoły.
Radna Joanna Iglińska mieszkańcy ul. Kościuszki bloków nr 18, 19 i 20 zwrócili się w
sprawie terenu na zapleczu budynku, albowiem dziury, koleiny, utrudniają właściwe
korzystanie mieszkańcom. Radna prosi o to, że jeżeli będzie to możliwe w miarę możliwości
po prostu zlikwidowanie tych niedogodności.
Radna Wioletta Klepacka wśród pracowników MZK pojawiła się informacja o rzekomym
połączeniu obu spółek miejskich: MZK i ZGKiM w Malborku. Na pracowników padł „blady
strach” w sprawie miejsc pracy. W związku z tym radna prosi o skomentowanie ewentualnie
tej informacji, plotki, jeśli to jest rzeczywiście plotka, w celu uspokojenia pracowników.
Radny Jan T. Wilk zapytał jak przebiegają prace przy budowie nowej szkoły, czy wszystkie
zgodnie z harmonogramem, czy ten przestój, który tam obserwujemy jest zgodnie z planem,
czy to przypadki losowe.
Więcej interpelacji radni nie mieli. Przewodniczący poinformował, że Burmistrz udzieli
odpowiedzi w punkcie 8.

Ad. pkt 5
Sprawozdanie z działalności spółek za 2010 rok, których organem założycielskim jest
Miasto Malbork.

Radni otrzymali sprawozdanie na piśmie (zał. nr 3).
Uwagi i wnioski radnych:
Radny Jan T. Wilk powiedział, że ze sprawozdań wynika, iż wyniki spółek są bardzo dobre.
Zysk PWiK przekracza 800 tys. zł, kolejne spółki również, ale radny ma wątpliwości, czy
dobrze zrobiliśmy nie przemianowując tę kwotę opłat za media, bo przecież to są spółki, które
wielokrotnie było podkreślone, że mają pracować non profit, wyniki są znakomite. W
związku z tym radny zapytał: w budżecie miasta  i długich dyskusji jest pozycja dywidenda
tych spółek. Radny chce wiedzieć, czy wpłynęła do Miasta dywidenda ze spółek
i w jakiej wysokości. Radny także chce wiedzieć, jeżeli tak dobrze jest np. w MTBS  a
czytamy tak: wskaźnik rentowności kapitałów własnych ( ROE ) pomimo spadkudo 2009 r.
ukształtował się w 2010 r. na poziomie 0,47 %, a spadek nie jest istotnie niekorzystnym
zjawiskiem, gdyż jego źródło leży w kwotowym wzroście kapitałów własnych. Radny
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zapytał, po co na dzisiejszej sesji mamy podjąć decyzję przekazania 500 tys. zł podwyższenia
kapitału w spółce, to jeszcze bardziej pogorszy sytuację tej spółki.
Radny zapytał jeszcze i prosi unikać podejrzeń z jego strony, radnego pytanie jest
szczegółowe  związane z tym, że pan Prezes Kułakowski, z którego inicjatywy radny 15
września 2011 r. ma proces. Kiedyś w trakcie debaty publicznej radny powiedział jaka jest
wysokość wynagrodzenia pana Prezesa i to wynagrodzenie nie było precyzyjne. Wobec tego
radny miał prośbę, żeby nie teraz, ale na piśmie przekazać radnemu wysokość wynagrodzenia
członków zarządu spółek komunalnych, skład Rad Nadzorczych i wynagrodzenie członków
Rad Nadzorczych spółek komunalnych.
Radny również zapytał, ponieważ ma informacje i prosi o zdemontowanie, że jest takie
Przedsiębiorstwo „Nogat” sp. z o.o. nie duża spółka, która też wygenerowała zysk w
wysokości  278.577 zł i spółka ta była sponsorem między innymi imprez miejskich, obok
innych spółek, a radny dowiedział się, że podobno od kilku lat trwa spór zbiorowy z załogą w
tej spółce, czy być może jest on już zakończony, tego tematu nie ma.
Przewodniczący Rady poprosił Naczelnika Wydz. RGP Katarzynę Kostrzewę – Rzoska-
dywidenda, które zostały zaplanowane w tegorocznym budżecie oraz te, które już wpłynęły
do budżetu Miasta Malborka. Prognozowane dywidenda od ZGKiM wynosiła 300 tys. zł
w wyniku uchwały podjętej przez Zgromadzenie Wspólników 28 kwietnia 2011r. zysk został
przekazany w całości, tj. kwota 106 tys. 294 zł na kapitał zapasowy spółki, co też warunkuje
dalszy rozwój. Z tego tytułu nie wpłynęła złotówka do kasy Miasta Malborka i w związku z
tym w korektach budżetowych dzisiaj jest a w przyszłości będzie tego obraz.
Jeśli chodzi o PWiK zysk wypracowany za 2010 r. jest na poziomie 8.912 zł, prognozowana
dywidenda na ten rok 400 tys. zł, na podstawie podjętej uchwały Zgromadzenia Wspólników
z 18 kwietnia 2011 r. dywidenda, która wpłynie do budżetu Miasta tj. kwota 200 tys. zł,
uchwała przewiduje, że wpłynie ona do końca października 2011 r.
Kolejna spółka, która prognozowała dywidendę, którą przekazała do miasta tj.
Przedsiębiorstwo „Nogat”, jest to mała spółka, wypracowała zysk za 2010 r. na poziomie
278.570,94 zł. Prognozowana dywidenda na wysokości 200 tys. zł, wpłynęła do budżetu
Miasta kwota 50.000 zł na podstawie uchwały zwyczajnego Zgromadzenia  Wspólników z 29
kwietnia 2011 r.
Jeżeli chodzi o pytanie dotyczące MTBS, wzrost kapitału w spółce wynika z zasilenia
kredytem  oraz oddanych inwestycji, zgodnie z przyjętym harmonogramem.
Radny Jan T. Wilk spółka dobrze się ma, to po co jej jeszcze 500 tys. zł.
Naczelnik Wydz. RGP odpowiedziała, że co roku jest tak i tak też w tym roku było, że
Miasto Malbork po to, aby MTBS uzyskał kredyt inwestycyjny na realizację kolejnego
budynku, podejmowała uchwałę intencyjną, co miało miejsce również w tym przypadku i
zabezpieczało te środki w budżecie.
W 2011 r. realizowany jest budynek „N”, w 2010 r. realizowany był budynek „M”, który
będzie teraz oddany.
Naczelnik zaprosiła radnego po sesji w celu wyjaśnienia wszelkich wątpliwości dot.
omawianego tematu MTBS.
Radny Krzysztof Grylak w kwestii formalnej powiedział, że spotykamy się tutaj z powodu
troski o Miasto i różne jego instytucje, dlatego też podejmowany głos przez radnego Wilka
jest  istotnym głosem a był ucinany bądź skracany w jakiś sposób. Radny Wilk miał jakieś
wewnętrzne wyrzuty, że zanudza kogoś. Byś może ja też zanudzam kogoś, ale ktoś go o to
pytał i jeżeli już, to reprezentuje kogoś i w czyimś interesie również występuje tutaj.
Przewodniczący Rady powiedział, że to wystąpienie nie powinno mieć miejsca i uważa, że
dbamy o dobro naszego miasta wszyscy razem i rzeczywiście uwaga radnego Grylaka była
słuszna. Praca naszych spółek jest ważna i wszystkie sprawy z nimi związane zostaną
wyjaśnione.
Radny Dariusz Kostrzewa jest to prosta sprawa, taki wskaźnik ROE w rachunkowości, w
liczniku jest wynik finansowy netto, w mianowniku jest suma kapitału, czyli aktywów. Im
większe te aktywa, tym niższa będzie wartość ułamka. Jeżeli będziemy zarabiać po milionie a
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zwiększać kapitał to ten wskaźnik będzie malał. Ale to nie  wartość wskaźnika  jest celem
prowadzenia spółki.
Więcej uwag radni nie mieli.

Przewodniczący Rady za zgodą radnych oddał głos Posłowi na Sejm RP Janowi Kulasowi.
Poseł podziękował za udzieleniu mu głosu i przyrzekł, że będzie merytoryczny
i rzeczowy a na podziękowania przyjdzie czas za miesiąc, co chętnie uczyni.
„Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! Panowie Burmistrzowie! Zaproszeni Goście!
Cennym wątkiem tej dyskusji były sprawy finansowe i gospodarcze. Rzeczywiście troska o
Malbork, troska o pomorze a i  naszą Wielką Ojczyznę, w tej chwili jest najważniejsza. W
końcu lipca w sejmie debatowaliśmy nad wykonaniem budżetu Państwa za rok 2010. Z
Państwa dyskusji też wynikało, że są dobre informacje Wzrost gospodarki za rok 2010 w
skali Polski był na poziomie 4 % pkb, w tym sensie Polska była wśród trzech krajów w
Europie, która miała najwyższy wzrost gospodarczy. Oczywiście w tej chwili w roku 2011 i
w kolejnych latach trzeba podejmować wiele działań, aby ten wzrost gospodarki utrzymać.
Dokładnie 18 sierpnia br. Premier Donald Tusk mówił podczas debaty o stanie finansów
publicznych podając przykłady miedzy innymi Włoch, Hiszpanii a także konsultacji między
Niemcami a Francją, że w niektórych krajach jest wzrost gospodarki jednak słaby. Dlatego
pojawiło się nawet takie określenie, że druga fala kryzysu gospodarczego staje wobec części
państw zachodnich. Miejmy nadzieję, że kryzys nie dotrze do polski, ale dla nas tu w
Malborku i na Pomorzu to jest wskazanie, że troska o przedsiębiorstwa i gospodarkę w tej
chwili jest nakazem chwili i największym  wezwaniem. Jak słychać z tej debaty, wiele na ten
temat się dzieje.
Druga informacja dotyczy projektów, stanu prac nad projektem budżetu Państwa na rok 2012.
Panie i Panowie sobie przypominacie, że 4 – 5 maja br. Rada Ministrów przyjęła projekt
ustawy budżetowej na rok 2012 i w zasadzie on miał być  uchwalony latem tego roku, z
uwagi jednak na to, że partnerzy społeczni  wykorzystali pełen limit czasu, nie było to
możliwe w lipcu ani w sierpniu br., także nad projektem budżetu Państwa na rok 2012
pochyli się już oczywiście nowy Parlament. Także te osoby, które zabierały głos,  mogą być
pewne, że ich konsultacje, uwagi i opinie będą wzięte pod uwagę.
Chciałbym też podkreślić, że jest dobra informacja jeżeli idzie o prace melioracyjne,
bezpieczeństwo powodziowe na Żuławach w skali całego województwa pomorskiego. W tym
roku w budżecie  było blisko 30 milionów zł, jest to około o 1/3 więcej niż w roku 2010. Ja
byłem niedawno na spotkaniu w Nowym Dworze Gdańskim, specjaliści, eksperci
potwierdzali, że te środki w tej chwili wpływają. W perspektywie pełnego bezpieczeństwa
mamy na uwadze program żuławski i oczywiście prawdopodobnie w latach 2012 – 2016
potrzebny będzie jednak program rządowy, program dla Żuław jak to go umownie określamy.
Jeśli dziś mówię Program Żuławski to mamy na uwadze program z udziałem środków
unijnych, który opiewa na 600 milionów zł i realizacja tego programu będzie miała miejsca w
najbliższych oczywiście latach.
Co do obwodnicy i dróg, to są dwie kwestie. Obwodnica Malborka jest na Wiśle i w obszarze
Kwidzyna i Sztumu. Tu pragnę przypomnieć, że to najważniejsza inwestycja na terenie
Pomorza. Obwodnica między Kwidzynem i Gniewem będzie oddana do użytku na przełomie
listopada – grudnia 2012 r. Ta inwestycja jest bardzo dobrze zaawansowana i oddanie do
użytku będzie miało bardzo poważny wpływ na Malbork i oczywiście na najbliższe powiaty.
Jeżeli chodzi o samą obwodnicę  to ja jestem jednak optymistą o wzrost gospodarczy, który
utrzymuje się na poziomie 4 %, to moje zdanie jest, ze nie rok a 2015 r. jest realną
perspektywa dla obwodnicy Malborka, bo takie konsultacje prowadziliśmy w ostatnich 2 – 3
latach i takie terminy były wskazywane z tym, że kwestia finansowa wiąże się ściśle z
dochodami budżetu Państwa i z prognozą finansową. Także  w tej chwili trzeba trzymać
kciuki aby wzrost gospodarczy w tym roku był na poziomie 4 % i nie był niższy w
najbliższych latach.
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Ostatnia informacja, jest takie powiedzenie Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Panie i
Panowie, Wysoka Rado, zdrowie jest najważniejsze i tu mogę z pierwszej ręki podać
informację jeżeli chodzi o Narodowy Fundusz Zdrowia. W roku 2012 został pozytywnie
zaopiniowany plan finansowy, bo tak on się fachowo nazywa, nie budżet, plan finansowy
NFZ na rok 2012 przekroczy kwotę ponad 6o miliardów zł, dokładnie 60 miliardów 500
milionów zł, co oznacza, że w roku 2012 po stronie wydatków na usługi medyczne będzie co
najmniej 6 % więcej. Ale gdyby ktoś mnie zapytał, czy to wystarczy, to jest istotny wzrost ale
i potrzeby są oczywiście duże. Mogę zapewnić, że we wrześniu Prezes Paszkiewicz będzie w
Gdańsku i plan finansowy dla naszych oddziałów ogłosi i ten głos będzie również znaczący.
Kończąc Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, jest szansa na wyższe pieniądze na zdrowie,
robimy wszystko żeby utrzymywać dobrą współpracę z przedsiębiorstwami, pracodawcami,
wzrost gospodarczy, jak powiedziałem gospodarka, gospodarka i jeszcze raz gospodarka, to
jest dla nas wspólna i najważniejsza przyszłość. Dziękuję”.
Przewodniczący Rady podziękował panu Posłowi a radny Krzysztof Grylak ad vocem,
poprosił o głos.
„Panie Pośle, wysłuchałem uwagą tych optymistycznych perspektyw i tu na tej sali
spotykaliśmy się w sprawie obwodnicy, że już ta obwodnica i tak dalej…, jednak jak widzę
odsuwana jest ona od mieszkańców Malborka o jakieś dwa lata, czy to wytłumaczyć. Czy to
jest przejaw właśnie tych słupków?”
Poseł Jak Kulas myślę, że w tej chwili chyba za wcześnie, żeby rozstrzygać czy jest
oddalana, utrzymywana, czy przesuwana – odpowiadał Te główne konsultacje, które
odbywaliśmy tu w Malborku na zakończenie w poprzedniej kadencji samorządu
terytorialnego, wyraźnie mówiły o perspektywie 2012 – 2015. Przy utrzymaniu stabilnych
finansów publicznych, przy założeniu, że wzrost gospodarki utrzyma się na poziomie 4 %, ten
termin jest realny, ale trzeba przewidywać również różne warianty. Jakby się okazało, że
Europa Zachodnia, w tym Polska, będzie się borykała z kryzysem, wtedy wchodzi drugi
termin 2015 – 2020. Dlatego powiedziałem trzymam kciuki za ten optymistyczny termin
2012 – 2015. Nic więcej odpowiedzialnego na dzisiaj odpowiedzieć nie można. Dziękuję”.

Ad. pkt 6
Informacja na temat realizacji „Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających
azbest na terenie Miasta Malborka na lata 2008 - 2032”.

Radni otrzymali sprawozdanie na piśmie (zał. nr 4).
Pytania radnych:
Radny Marek Charzewski pyta spotkania dotyczącego realizacji zadań przyjętych
w „Programie Oczyszczania Kraju z Azbestu na lata 2009 – 2032” pomiędzy Ministrem
Gospodarki a Miastem Malbork”. Radny chciał się dowiedzieć, co zwiera to porozumienie i
prosi o rozszerzenie tematu.
Więcej pytań nie było i Burmistrz udzieli odpowiedzi w punkcie 8 dot. odpowiedzi na
interpelacje.

Ad. pkt 7
Podjęcie uchwał w sprawie:

a) Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Malborka na 2011 rok – V zmiana.
Skarbnik Miasta Małgorzata Pilarska – Downar powiedziała, że przedłożono
radnym projekt uchwały V zmiany do budżetu Miasta Malborka na 2011 r. Zmiana ta
przewiduje zmianę dochodów zgodnie z zał. nr 1, zmiany wydatków zgodnie z zał. nr
2 oraz aktualizację w zakresie przychodów i wydatków zgodnie z zał. nr 3. Skarbnik
nie omawiała innych zmian, gdyż one są wszystkie szczegółowo opisane w
uzasadnieniu i były omawiane na komisjach. Skarbnik powiedziała, że największą
kwotową zmianą w tym projekcie    uchwały jest przesunięcie realizacji projektu
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unijnego: Aktywizacja turystyczna wschodnich terenów zespołu zamkowego w
Malborku na rok 2014 w postaci zmniejszenia dochodów tegoż projektu w roku 2011
o kwotę 800.000 zł oraz zmniejszenia planu wydatków o kwotę 2.015.740 zł  do
kwoty 5.000 zł na realizację zadań promocyjnych. Skarbnik przeczytała jak wygląda
budżet po zmianach w zakresie kwot a mianowicie: dochody budżetowe – 98.751.210
zł, wydatki budżetowe – 107.990.565 zł, przychody – 16.749.817 zł i rozchody –
7.510.462 zł.
Opinie Komisji: Finansowo – Budżetowej, Rozwoju Gospodarczego
i Promocji Miasta, Oświaty, Kultury i Sportu,  do spraw Społecznych oraz Gospodarki
Komunalnej, Mieszkaniowej i Komunikacji są pozytywne. Przewodniczący Komisji
GKMiK Stanisław Berliński dodał, że zostały zwiększone środki o 300 tys. zł na
utrzymanie dróg tj. usługi remontowe  oraz zimowe utrzymanie dróg w 2011 r.
Uwagi i wnioski radnych:
Radny Krzysztof Grylak zapytał o zwiększenie o kwotę 300.000 zł na zadanie
inwestycyjne: Pętla Żuławska w dz. 630 rozdz. 63095 par. 6050 dot. kosztów
niekwalifikowanych poza projektem. Radny zapytał, czy są to koszty  ważone przez
jakiś organ typu komitet sterujący czy też nie były to koszty uwzględnione na etapie
pisania projektu.
Z – ca Naczel. Wydz. IZP Monika Sasin nie są to koszty niekwalifikowane, tj. takie
niefortunne słowo użyte, chodzi tutaj o koszty, których my w tej chwili nie możemy
wliczyć w poczet projektu, ponieważ w przedmiaru robót, który został ujęty
w dokumentacji technicznej wynika, że mamy wykonać 100 jednostek a musimy
wykonać 120. Na Komisji Finansowo – Budżetowej został przytoczony taki przykład
zmiany gruntu, gdzie w zamiarze wybrania gruntu zostało zaplanowane na poziomie
60 cm a trzeba ten grunt wybrać na 1,20 cm. My po prostu tą różnice musimy w tej
chwili dopłacić z budżetu Miasta. Wszelkie starania są poczynione ku temu, żeby te
koszty były włączone w projekt budżetu, przy czy procedura jest dość długa, ona trwa
około 30 dni, ponieważ musimy się zwracać z wnioskiem na piśmie do Urzędu
Marszałkowskiego, przy czym Urząd dalej kieruje ten wniosek do Polskiej
Organizacji Turystycznej. Jeżeli opinia będzie pozytywna, koszty zostaną
przeksięgowane na konto projektu.
Więcej pytań radni nie mieli.
Rada Miasta (głosowało 20 radnych) jednogłośnie 20 – za, podjęła Uchwałę X/86/11
w sprawie zmian budżetu Miasta Malborka na 2011 rok – V zmiana (zał. nr 5);

b) Projekt uchwały w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej – V zmiana.
Przewodniczący powiedział, że nie zachodzi potrzeba referowania projektu, gdyż jest
on konsekwencją poprzedniej uchwały.
Opinie Komisji: FB, RGiPM, OKS, ds. Społ., oraz GKMiK są  pozytywne.
Uwagi i wniosków radni nie mieli.
Rada Miasta (głosowało 20 radnych) jednogłośnie 20 – za, podjęła Uchwałę Nr
X/87/11 w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej – V zmiana (zał. nr 6);

c) Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Malborka na 2011 rok – VI zmiana.
Skarbnik Małgorzata Pilarska-Downar wyjaśniła, ze projekt uchwały dot. jednej
zmiany a mianowicie przesunięcia kwoty 20.000 zł w zakresie dotacji z kultury na
sport zgodnie z wnioskiem Komisji OKS i Naczelnika Wydziału OKS –
Opinie Komisji FB i OKS są pozytywne.
Bez uwag i wniosków.
Rada Miasta (głosowało 20 radnych) jednogłośnie 20 – za, podjęła Uchwałę Nr
X/88/11 w sprawie zmian budżetu Miasta Malborka na 2011 rok – VI zmiana
(zał. nr 7);
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d) Projekt uchwały w sprawie założenia  i przystąpienia do Stowarzyszenia Gdański
Obszar Metropolitalny z siedzibą w Gdańsku.

Naczel. Wydz. RGP Katarzyna Kostrzewa – Rzoska jest to inicjatywa, z którą wyszedł
samorząd Miasta Gdańska do innych gmin. Jest około 47 założycieli a uczestnictwo w
stowarzyszeniach polega na tym, że członkowie uiszczają składki. Na tym etapie jeszcze nie
znamy wysokości składki, członkowie założyciele, samorządy będą o tym decydować. Mowa
jest o 1 do 2 tys. zł, bowiem uczestniczący samorządy są z dużych miast jak  Gdańsk, Gdynia,
Sopot. Również małych gmin jak Pszczółki.

Opinie Komisji: FB, RGiPM, GKMiK oraz ds. Społecznych są pozytywne.
Uwagi i wnioski radnych.
Radny Sławomir Grudziński uzyskał informację, że Gdynia również jest w tym
projekcie a radny wie, że Gdynia nie jest i robi wszystko, żeby inne samorządy nie
wstępowały, ma poważne wątpliwości odnośnie działalności, głównie Prezydenta
Gdańska.
Naczelnik Wydz. RGP przyznała rację radnemu i przeprosiła, że Gdynia nie jest i jest
przeciwnikiem.
Z – ca Burmistrza Maciej Rusek ta uchwała i wejście do Stowarzyszenia Gdański
Obszar Metropolitalny naprawdę stawia nas w innej sytuacji, to nie jest zabieg
formalny. Jak tylko dowiedzieliśmy się, że taka inicjatywa jest, to byliśmy i
wyrażaliśmy nasze zainteresowanie uczestniczenia w nim. Aby zapobiec takiej
sytuacji, że jeśli utworzą się w województwie przestrzenie dwóch prędkości, to my
będziemy tej drugiej prędkości na tym dalszym biegunie i na tzw. czasami z pewnym
przekąsem, na jakiś peryferiach. Dzisiaj to metropolie rządzą światem, jeżeli chcemy
budować poważny kapitał ekonomiczny, kapitał ludzki i kapitał społeczny, to w
pojedynkę tego nie zrobimy. Siła miliona obywateli z całym potencjałem, całą
różnorodnością członków tego Stowarzyszenia, pozwoli nam szczególnie w
nadchodzącym nowym okresie funkcjonowania funduszy unijnych. Nie tylko chodzi
przecież o fundusze unijne, możliwość skutecznego funkcjonowania z innymi
metropolitami w Polsce. Prace w Parlamencie wciąż trwają i było by bardzo źle,
gdyby okazało się, że są takie zapisy o metropolii, które nam uniemożliwiają udział w
tego typu inicjatywie. Dzisiaj mamy szanse być i mieć głos.  Burmistrz podkreślił, że
zgodnie z wspólną deklaracją i powszechną zgodą potencjalnych sygnatariuszy i
członków stowarzyszenia, każdy członek, powiat, gmina, każdy samorząd ma tam
jeden równoważny głos. Tak samo głos Malborka, Pszczółek, Gdańska i Sopotu.
Gdyni na razie nie, ale to pewnie kwestie czasu. Burmistrz śledzi bardzo dokładnie
debatę na ten temat od co najmniej kwietnia br. , pan Prezydent Szczurek ze swoim
wspaniałym miastem nie jest przeciwnikiem metropolii, natomiast nie było by
grzecznie, gdybyśmy to komentowali, ale wydaje się, że w tym momencie jest to już
bardziej ambicjonalnie. Burmistrz zachęca radnych do głosowania na podjęciem
uchwały.
Ustawa metropolitalna - wyjaśnił Burmistrz, w końcu powstanie i nałoży regulacje na
podmioty, które będą pod nią powstawać i będą chciały wstąpić do metropolii.
Natomiast intencje pomysłodawców Gdańskiego Obszaru Metropolitalnego w formie
stowarzyszenia  mówią krótko, nie ma na co czekać. Nie tylko chodzi o metropolie
silne, warszawską czy wrocławską, ale i silne ośrodki choćby w sąsiednich
Niemczech, które są istotnymi konkurentami jeśli idzie o pozyskiwanie środków.
W przekonaniu Burmistrza jest to bardzo dobra inicjatywa. Losy tej ustawy mogą się
rozstrzygnąć bardzo szybko.
Radny Krzysztof Grylak zapytał, czy stowarzyszenie wyprzedza ustawę, która
jeszcze nie została przyjęta przez sejm i czy to stowarzyszenie będzie podlegało tej
ustawie, która jest jeszcze przed nami.
Burmistrz pierwszy projekt  podmiotów zaproszonych do obszaru metropolitalnego
ma miejsce. Zostaliśmy zaproszeni do rozmów z olbrzymią firmą, która zatrudnia
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około 500 osób na terenie całego świata, w ramach projektu będą przeprowadzone
dwu dniowe warsztaty i do współpracy.
Więcej uwag nie było.
Rada Miasta (głosowało 19 radnych – radna Wioletta Klepacka opuściła obrady) w
głosowaniu 17 – za, przeciwnych nie było, 2 się wstrzymało, podjęła Uchwałę Nr
X/89/11 w sprawie założenia i przystąpienia do Stowarzyszenia Gdański Obszar
Metropolitarny  z siedzibą w Gdańsku (zał. nr 8);

e) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia opinii o zamiarze zamiany, bądź przekazania
nieruchomości pomiędzy Gminą Miasta Malborka a Skarbem Państwa.

Naczel. Katarzyna Kostrzewa – Rzoska, charakter tej uchwały to uchwała intencyjna,
jeszcze wówczas, kiedy zostaną uszczegółowione wszystkie kwestie na pewno wrócimy i
jeżeli radny zdecydują się podjąć tę uchwałę to trafi do radnych ostateczna wersja na temat
ewentualnego przekazania dwóch nieruchomości, które szczegółowo zostały opisane w
uzasadnieniu tej uchwały.

Opinia Komisji FB jest jednogłośnie pozytywna. Przewodniczący Komisji OKS –
biorąc pod uwagę to, że obiekt będzie służył dla oświaty, opinia jest pozytywna.
Opinie Komisji: GKMiK, RGiPM oraz do spraw Społecznych są pozytywne. Komisji
do spraw Społecznych przy okazji podjęła problem co ma być w budynku
pozyskanym po Szkole Muzycznej, pod takim kątem, nie że ten budynek się nadaje
ale, że kolejny obiekt, który się zwalnia, nie rozwiązuje nam dwóch podstawowych
problemów, o które będziemy usilnie zabiegać stale, bo to jest obowiązek Komisji do
spraw Społecznych. Obiekt MOPS, to jest praktycznie obiekt grożący zawaleniem a
uniemożliwiający zwiększenie problemu, który w przyszłym roku ustawowo będzie
musiał być zwiększony, jeśli chodzi o pracowników socjalnych. Również ośrodek
dziennego wsparcia, o którym mówimy od dawna, ale którego w dalszym ciągu nie
mamy.
Uwagi i wnioski.
Radny Marek Charzewski poprosił o doprecyzowanie, tu w piśmie, które samorząd
otrzymał od Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego pana Bogdana
Zdrojewskiego, mamy takie zdanie: pragnę również nadmienić, iż podzielam Państwa
obawy dot. zmiany tych nieruchomości ze względu na oszacowaną przez
rzeczoznawcę różnicy w wartości obu nieruchomości. Radny pytał, jaka jest
oszacowana różnica między tymi dwoma nieruchomościami. Również radnego
interesuje sprawa sali, która znajduje się obecnie w Miejskim Domu Kultury, czy po
tych zmianach własnościowych jest możliwość zawarcia jakiejś umowy, która by
pozwalała na korzystanie z tej sali, czy takie prace zostały już rozpoczęte. Czy te
sprawy będą rozwiązane do czasu tej ostatecznej uchwały.
Naczel. Wydz. RGP wyjaśniła, że zostały wykonane pewne operaty szacunkowe,
wartość szacunkowa nieruchomości przy Pl. Słowiańskim, opiewa na kwotę 3 mln
250 tys. zł, natomiast wycena budynku Szkoły Muzycznej 1.054. 646 zł.
Sala rzeczywiście w Miejskim Domu Kultury nie spełnia wszystkich wymogów, jakie
byśmy oczekiwali, w związku z tym rozmowy są prowadzone z Ministerstwem, które
również mają na celu zabezpieczenie interesu miasta, zabezpieczenie środków na
remont sali z możliwością udostępnienia jej na potrzeby imprez miejskich. Takie
deklaracje ze strony Ministerstwa posiadamy. Jeśli radni podejmą tę uchwałę, to będą
konkretne zapisy.
Z – ca Burmistrza Maciej Rusek wyjaśnił, że od początku przy tych wstępnych
umowach, które rozpoczęły się na ich wniosek, tak dyrekcji Szkoły Muzycznej jak i
Rady Rodziców i Stowarzyszenia, które jest powołane i które jest po to, aby dbać o
rozwój tej szkoły. Jeśli dojdzie do przekazania tego obiektu, sala będzie gruntownie
wyremontowana
i w tym sensie jest elementem  umowy, że strony zgadzają się co do tego, że będzie
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nie tylko salą koncertowa albo służącą popisom uczniom Szkoły Muzycznej, ale i też
salą koncertową służącą mieszkańcom Malborka bezpłatnie, co jest bardzo istotne.
Wszystkie uwagi zostały wyjaśnione i więcej pytań radni nie mieli.
Rada Miasta (głosowało 19 radnych) jednogłośnie 19 – za, podjęła Uchwałę Nr
X/90/11 w sprawie wyrażenia opinii o zamiarze zamiany, bądź przekazania
nieruchomości pomiędzy Gminą Miasta Malborka a Skarbem Państwa (zał. nr 9);

f) Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do Partnerstwa Lokalnego „Jutro” na rzecz
przygotowania, wdrażania, monitorowania i ewaluacji Strategii Zarządzania Zmianą
Gospodarczą ( SZZG ) w Powiecie Malborskim.

Zastępca Naczelnika Wydziału Inżynierii i Pozyskiwania Środków Pozabudżetowych
Monika Sasin niniejsza uchwała dot. realizacji projektu, którego liderem jest Powiatowy
Urząd Pracy w Malborku, projektu pn. „Wczoraj – Dziś – Jutro. Etap 2. Partnerstwo na rzecz
opracowania i wdrożenia Strategii Zarządzania Zmianą Gospodarczą w Powiecie
Malborskim”. Miasto Malbork oprócz wszystkich gmin powiatu malborskiego zostało
zaproszone do partnerstwa. W tym partnerstwie będzie uczestniczyło również Stowarzyszenie
Wspierania Przedsiębiorczości oraz Lokalna Grupa Działania Spichlerz Żuławski. Celem
działania tego partnerstwa jest opracowanie, wdrażanie, monitorowanie i ewaluacja Strategii
Zarządzania Zmianą Gospodarczą w Powiecie Malborskim. Taki dokument jest w tej chwili
jakby opracowywany, natomiast ostateczny kształt będzie zatwierdzany i opiniowany również
przez Radę Miasta.

Opinia Komisji RGiPM jest pozytywna.
Uwagi i wnioski radnych.
Radny Krzysztof Grylak – cztery razy czytał ten projekt i chyba jest jedna wielka
nowa mowa. Radny szukał celu ale pani Monika Sasin przybliżyła mniej więcej cel.
Radny zrozumieć nie może  dlaczego mamy zmieniać zarządzanie i to drogą Strategii.
Radny wraca do źródłowego ujęcia Programu, który nazywa się „Jutro” na rzecz
przygotowania, wdrażania,  monitorowania i ewaluacji Strategii Zarządzania Zmianą
Gospodarczą. Radny uważa, że zarządza się gospodarką a nie zmianą.
Burmistrz Maciej Rusek wyjaśnił, że zmianą gospodarczą się zarządza, dobrze jest
mieć do tego strategię.
Więcej uwag nie było.
Rada Miasta (głosowało 19 radnych) w głosowaniu 18 – za, przeciwnych nie było, 1
się wstrzymał, podjęła Uchwałę Nr X/91/11 w sprawie przystąpienia do
Partnerstwa Lokalnego „Jutro” na rzecz przygotowania, wdrażania,
monitorowanie i ewaluacji Strategii Zarządzania Zmianą Gospodarczą (SZZG)
(zał. nr 10);

g) Projekt uchwały w sprawie oświadczenia o zabezpieczeniu środków na inwestycję
związaną z termomodernizacją budynku Szkoły Podstawowej nr 9.

Z-ca Naczel. Wydz. IZP Monika Sasin uchwała ma charakter intencyjny, pozwoli spełnić
wymóg formalny postawiony przez narodowy Fundusz Ochrony Środowiska, do którego
wystąpiliśmy z wnioskiem o dofinansowanie i otworzy nam drogę do  otrzymania tego
dofinansowania. Wniosek został złożony w lipce br., kwota związana z pracami, które są
zaplanowane w Szkole Podstawowej Nr 9, tj. 2.050.404 zł, ubiegamy się o dotację i o
pożyczkę.

Komisja Finansowo-Budżetowa i Oświaty Kultury i Sportu pozytywnie zaopiniowała
projekt uchwały.
Bez uwag i wniosków.
Rada Miasta (głosowało 19 radnych) jednogłośnie 19 – za, podjęła Uchwałę Nr
X/92/11 w sprawie oświadczenia o zabezpieczeniu środków na inwestycję
związaną z termomodernizacją budynku Szkoły Podstawowej nr 9 (zał. nr 11);
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h) Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia do realizacji projektu pn. „ABC nauki –
wyrównywanie szans edukacyjno – rozwojowych dzieci klas I – III szkół
podstawowych Miasta Malborka” dofinansowanego ze środków Europejskiego
Funduszu Społecznego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007 –
2013.

Naczelnik Wydziału Oświaty Kultury i Sportu Janusz Biskupski projekt  został
zgłoszony przez Urząd Miasta do Urzędu Marszałkowskiego i jako jeden z ośmiu bez
żadnych poprawek został zakwalifikowany do realizacji. Jest to sukces  Jest to projekt, który
nie angażuje naszych środków miejskich i w 100 %  będzie finansowany z Programu
Operacyjnego Kapitał Ludzki, jest to około 483 tys. zł pozyskane na możliwość dodatkowych
zajęć z uczniami, którzy mają problemy edukacyjne i z uczniami, którzy są wybitnie zdolni.
Obejmie to około 460 uczniów.

Komisja OKS pozytywnie oceniła przedstawiony projekt.
Radni nie mieli uwag i wniosków.
Rada Miasta (głosowało 19 radnych) jednogłośnie 19 – za, podjęła Uchwałę Nr
X/93/11 w sprawie zatwierdzenia do realizacji projektu pn. „ABC nauki –
wyrównywanie szans edukacyjno – rozwojowych dzieci klas I – III szkół
podstawowych Miasta Malborka” dofinansowanego ze środków Europejskiego
Funduszu Społecznego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007
– 2013 (zał. nr 12);

i) Projekt uchwały w sprawie ustanowienia i przyznawania dorocznych nagród za
osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury.
Naczel. Wydz. OKS Janusz Biskupski podjęcie uchwały unormuje sprawy związane
z nagradzaniem, wyróżnianiem ludzi kultury, sztuki itp. Projekt ten nie wymaga
większego uzasadnienia, jednak na wniosek Komisji OKS proponuje poprawkę: § 5
ust. 3 wnieść poprawkę: „ w szczególnie uzasadnionych przypadkach nagroda może
być przyznana i wręczana w innym terminie niż określonym w ust. 1 i 2”.
Opinia Komisji FB jest pozytywna. Przewodniczący Komisji OKS Jacek   Markowski
dodał, że wniosek  padł od radnej Teresy Zdanowicz a komisja przegłosowała ten
wniosek pozytywnie.
Więcej uwag nie było.
Przewodniczący poddał wniosek pod głosowanie. Radni jednogłośnie (19 – za)
przyjęli wniosek.
Rada Miasta jednogłośnie (19 radnych – za) podjęła Uchwałę Nr X/94/11 w sprawie
ustanowienia i przyznawania dorocznych nagród za osiągnięcia w dziedzinie
twórczości artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury (zał. nr 13);

j) Projekt uchwały zmieniający uchwałę  sprawie przekształcenia szkół podstawowych w
Malborku.

Naczel. Janusz Biskupski wyjaśnił, że jest to konsekwencja wcześniej podjętych przez Radę
uchwał w sprawie zmian nazw ulic, w związku z tym do obwodów szkolnych trzeba te ulice
uwzględnić.

Opinia Komisji OKS jest pozytywna.
Bez uwag i wniosków.
Rada Miasta jednogłośnie (19 – za) podjęła Uchwałę Nr X/95/11 zmieniająca
uchwałę w sprawie przekształcenia szkół podstawowych w Malborku (zał. nr 14);

k) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie założenia gimnazjów w
Malborku.

Naczel. Wydz. OKS powiedział, że sytuacja jest analogiczna jak wyżej, tylko ulice zostały
przypisane do gimnazjów.  Opinia Komisji OKS jest pozytywna.

Bez uwag i wniosków radnych.
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Rada Miasta jednogłośnie (19 – za) podjęła Uchwałę Nr  X/96/11 w sprawie zmiany
uchwały w sprawie założenia gimnazjów  Malborku (zał. nr 15);

l) Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie określenia jednostek budżetowych
gromadzących dochody na wydzielonym rachunku bankowym, źródeł tych dochodów i
ich przeznaczenia oraz sposobu i trybu sporządzania planu finansowego dochodów
gromadzonych na wydzielonym rachunku i wydatków nimi finansowanych,
dokonywania zmian w tym planie oraz ich zatwierdzania.

Naczel. Wydz. OKS Janusz Biskupski wyjaśnił, że uchwała dotychczas obowiązująca
obejmowała w tym zakresie, o którym tutaj jest mowa w tym projekcie uchwały, placówki
oświatowe, które zostały mocą wcześniejszych uchwał Rady Miasta zlikwidowane lub
przekształcone. W związku z tym korekta tamtej uchwały to wyeliminowanie z niej tych
placówek, których już nie będzie od 1 września br. a dodano jeszcze Zespół Szkół Nr 2, który
komasuje dwie dotychczasowe szkoły, czyli podstawowe i gimnazja.  Opinia Komisji OKS
jest pozytywna.

Uwagi radnych:
Radny Marek Charzewski w kwestii porządkowej, gdyż w punkcie kolejnym mamy
likwidację jednostek budżetowych, czy kolejność tych uchwał nie powinna być inna.
Więcej uwag nie było.

Rada Miasta jednogłośnie (19 – za) podjęła Uchwałę Nr  X/97/11 zmieniając a
uchwałę w sprawie określenia jednostek budżetowych gromadzących dochody na
wydzielonym rachunku bankowym, źródeł tych dochodów i ich przeznaczenia
oraz sposobu i trybu sporządzania planu finansowego dochodów gromadzonych
na wydzielonym rachunku i wydatków nimi finansowanych, dokonywania zmian
w tym planie oraz ich zatwierdzania (zał. nr 16);

m) Projekt uchwały w sprawie likwidacji jednostek budżetowych.
Naczel. Wydz. OKS powiedział, że uchwała jest zgodna z ustawą o finansach publicznych,
formalnie należy zlikwidować jednostki budżetowe zgodnie z  uzasadnieniem do projektu
uchwały.

Opinia Komisji OKS jest pozytywna.
Uwag i wniosków radni nie mieli.
Rada Miasta (głosowało 19 radnych: 18 – za, 1 – przeciwny, wstrzymujących się nie
było) podjęła Uchwałę Nr X/98/11 w sprawie likwidacji jednostek budżetowych
(zał. nr 17);

n) Projekt uchwały w sprawie obsługi administracyjnej, finansowej i organizacyjnej
jednostek oświatowych –

Nacz. Janusz Biskupski uchwała ta musi zaistnieć w wyniku wcześniejszej uchwały, którą
Rada Miasta podjęła, a mianowicie dotyczącej likwidacji Miejskiego Zespołu Ekonomiczno –
Administracyjnego Szkół obsługującego placówki oświatowe. W uzasadnieniu uchwały
było powiedziane, że obsługę tą przejmie bezpośrednio Urząd Miasta, w związku z tym w tej
chwili to w sposób formalny zostanie załatwione. Ażeby była jasność sytuacji w § 1
wymieniono wszystkie jednostki, wszystkie placówki oświatowe, bo tylko dla tych placówek
może być taka forma obsługi zorganizowana.

Opinie Komisji: FB i OKS są pozytywne.
Bez uwag i wniosków radnych.
Rada Miasta (głosowało 19 radnych: 18 – za, 1 – wstrzymujący się, przeciwnych nie
było) podjęła Uchwałę Nr X/99/11 w sprawie obsługi administracyjnej, finansowej
i organizacyjnej jednostek oświatowych (zał. nr 18);

o) Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie likwidacji Miejskiego Zespołu
Ekonomiczno – Administracyjnego Szkół w Malborku – wyjaśnił Naczel. Wydz. OKS,
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że Wojewoda Pomorski w rozstrzygnięciu nadzorczym stwierdził nieważność
uchwały Nr VIII/75/11 w zakresie § 6, a mianowicie, że uchwała wchodzi w życie z
dniem podjęcia a nie ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym.
Uwag i wniosków nie było.
Rada Miasta (głosowało 19 radnych: 18 było – za, 1 się wstrzymał, przeciwnych nie
było) podjęła Uchwałę Nr X/100/11 zmieniającą uchwałę w sprawie likwidacji
Miejskiego Zespołu Ekonomicznego – Administracyjnego Szkół w Malborku (zał.
nr 19);

p) Projekt uchwały w sprawie zmian w statucie Miejskiego Domu Kultury
w Malborku.

Naczel. Janusz Biskupski powiedział, że zmiany w Statucie obejmują zakres działań
Miejskiego Domu Kultury, które w znacznym stopniu wykroczyły poza działania
dotychczasowe. Należało uwzględnić pewne kwestie a mianowicie uaktualnić, jeśli chodzi o
przepisy prawne, na podstawie których funkcjonuje Dom Kultury. Komisja OKS na swoim
posiedzeniu wniosła poprawkę do uchwały: w § 1 pkt 4 ppkt 4 wyraz na końcu zdania
„Europie” zamienić na „za granicą”. Jeśli ona zostanie przyjęta,        to automatycznie należy
zmienić w tekście jednolitym Statutu. Ponieważ już było kilka zmian do Statutu, w związku z
tym opracowano nowy jednolity tekst.

Przewodniczący Komisji OKS dodał, że wniosków na komisji było więcej, składał je
radny Krzysztof Grylak ale tylko jeden wniosek został poparty przez radnych i
przegłosowany pozytywnie.  Pozostałe wnioski radnego Grylaka nie przeszły. Opinia
Komisji OKS zarówno do przedstawionego wniosku jak i całej uchwały jest
pozytywna.
Uwagi i wnioski radnych:
Radny Krzysztof Grylak nie wie, czy uwagi do projektu przedstawione na komisji
OKS przystoi wnosić Wysokiej Radzie? Czy już są potępione jak zostały utopione na
komisji.
Przewodniczący Rady wyjaśnił, że każdy radny ma prawo wnieść na radzie swoje
uwagi i wnioski do każdej uchwały poza komisją.
Radnemu K. Grylakowi chodziło o jedno zdanie w 4) § 8 1) „Prowadzenie
działalności upowszechnieniowej i edukacyjnej w zakresie kultury, sztuki i nauki,
stosując różne formy i narzędzia z wykorzystaniem najnowszych technologii, w tym
między innymi: Uniwersytet III Wieku, działalność mediateki, warsztaty artystyczne,
artystyczno – historyczne, plenery, kursy, koła naukowe, obserwatorium
astronomiczne itp.”. W to miejsce radny proponuje troszeczkę inne brzmienie tego
zdania :„Prowadzenie działalności upowszechnieniowej i edukacyjnej w zakresie
kultury przy zastosowaniu różnorakich form i narzędzi z wykorzystaniem możliwie
najnowszych rozwiązań technicznych, przykładem może być Uniwersytet III Wieku,
działalność mediateki, ćwiczenia artystyczne, artystyczno – historyczne, plenery,
kursy, koła naukowe, obserwatorium astronomiczne”. Zmiana jest subtelna ale
poruszamy się po obszarze kultury i w związku z tym, że w proponowanym w
uchwale zapisie jest „kultury, sztuki i nauki”, radny chciał przypomnieć, że sztuka i
nauka to są składowe kultury. Więc nie potrzeba ich powielać. Słowo „technologia”
nie pasuje, aż już w ogóle sformułowanie, że „narzędzia z wykorzystaniem
najnowszych technologii”. Ktoś zawsze może to podważyć, że Dom Kultury nie
działa zgodnie ze Statutem, bo jest zapis w Statucie, który obliguje tak jakby do
stosowania najnowszych technologii. Dlatego radny zaproponował „z wykorzystaniem
możliwie najnowszych rozwiązań technicznych”. Jest to taki bardziej humanistyczny
język, radny jest elektronikiem, umysł ścisły i paraliżuje radnego, gdy widzi takie
pewne sformułowania wrzucone do obszaru kultury.
Jest jeszcze jedno zdanie a mianowicie w ppkt 2) „Prowadzenie impresariatu
artystycznego w celu organizacji i realizacji masowych imprez rozrywkowych i
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artystycznych, koncertów, przedstawień teatralnych, widowisk oraz innych form
estradowych w obiektach własnych i poza nimi”. Radny proponuje, żeby tylko dodać
tutaj takie sformułowanie, które będzie miało brzmienie: „Prowadzenie impresariatu
artystycznego w celu organizacji i realizacji masowych imprez rozrywkowych i
artystycznych, koncertów, przedstawień teatralnych widowisk oraz innych form
estradowych w obiektach własnych i poza nimi”. Radny sadzi, że jest to kosmetyczna
zmiana, uważa, że jest w tym przypadku skoro mowa o kulturze i o ludziach a nie o
parku maszynowym jest istotne.
Więcej wniosków nie było.
Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania nad propozycjami: wniosek Komisji
OKS przyjęty (18 – za, 1 wstrzymujący się, przeciwnych nie było).
Wnioski radnego K. Grylaka: pierwszy wniosek: po słowie „kultury” usunąć słowa
„sztuki i nauki”. Druga rzecz, usunąć słowo: „sformułowanie z wykorzystaniem
najnowszych technologii” a wstawić: „przy zastosowaniu różnorakich form i narzędzi
z wykorzystaniem możliwie najnowszych rozwiązań technicznych”.
Z – ca Burmistrza Jerzy Skonieczny poprosił radnych aby nie poparli wniosku
radnego K. Grylaka, nie chciałby prowadzić dalszej dyskusji na temat słów: sztuka,
kultura i edukacja. Radny ma rację stosując definicję ogólną kultury, tak naprawdę
wszystko się zamyka w tym słowie, bowiem można wrzucić wszystkie działania.
Radny w czasie argumentowania tego na komisji w stosunku do słowa sztuka, w
zasadzie używał dwóch definicji: definicji antycznej, renesansowej. Burmistrz
powiedział, że istnieją również inne definicje słowa sztuka. Proponuje zajrzeć do
innych definicji i prosi radnych aby pozostawili te słowo, bo tak naprawdę
moglibyśmy wszystko w jednym słowie „kultura”, czym Dom Kultury zajmuje się,
upowszechnianiem kultury i nic więcej nie robić. Prosi o nie przegłosowanie wniosku
radnego Grylaka.
Ad vocem radny Krzysztof Grylak – panie Burmistrzu, nie definiowałem słowa
„sztuka”, jeżeli już to odwoływałem się do słowa „kultura” akcentując to, że składową
nich jest sztuka i nauka.
Wniosek radnego Grylaka dot. pkt 4) § 8 1) – 3 radnych – za, 1 – wstrzymujący się,
14 – przeciw. Radni większością głosów odrzucili wniosek. Wniosek dot. pkt 4)§ 8 2)
radny proponuje po słowach „artystycznych” dodać w tym momencie „w tym:
koncertów, przedstawień teatralnych itd.”.  Jest to kosmetyczna zmiana.
W/w wniosek otrzymał 6 głosów – za, 8 – przeciwnych i 4 się wstrzymały. Wobec
powyższego radni odrzucili wniosek.
Przewodniczący Arkadiusz Mroczkowski poddał pod głosowanie całą uchwałę ze
zmianami.
Rada Miasta (głosowało 19 radnych: 18 – za, 1 wstrzymujący się, przeciwnych nie
było  podjęła Uchwałę Nr X/101/11 w sprawie zmian w statucie Miejskiego Domu
Kultury w Malborku (zał. nr 20);

Przewodniczący Rady ogłosił 20 min. przerwy. Przewodniczący Komisji Finansowo –
Budżetowej Józef Barnaś zwołał w czasie przerwy krótkie posiedzenie.
Przewodniczący Rady Arkadiusz Mroczkowski poinformował, że dalszą część
posiedzenia poprowadzi Wiceprzewodniczący Rady Tadeusz Woźny.

q) Projekt uchwały w sprawie udzielania i ustalenia trybu rozliczania dotacji dla
niepublicznych przedszkoli „Tęcza” i „Pod Kasztanami” oraz zakresu i trybu kontroli
prawidłowości ich wykorzystywania

Naczel. Wydz. OKS wyjaśnił, że w trakcie roku kalendarzowego przerwaliśmy uchwałami
Rady Miasta funkcjonowanie dwóch przedszkoli ale na szczęście przedszkola te będą dalej
funkcjonować, co prawda w trochę innej strukturze, czyli nie samorządowe, ale w miejsce
tych przedszkoli powstały dwa niepubliczne. Ażeby umożliwić im działalność do końca tego
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roku i przyjęcie tych samych dzieci, które wówczas były zapisane wówczas do przedszkoli na
ten rok od września, jednym          z warunków w uchwale, którą radni podejmowali, było
napisane, że nowe podmioty muszą przyjąć te dzieci, które były zapisane. W związku z tym
jest ta propozycja uchwały, która umożliwi normalne funkcjonowanie  tym przedszkolom od
1 września.

Opiniowały Komisje: FG i OKS. Opinie są pozytywne.
Uwagi i wnioski radnych:
Radny Marek Charzewski zapytał, czy opłaty w tych przedszkolach dla rodziców się
zmieniły w porównaniu z przedszkolami publicznymi, czy zostały na tym samym
poziomie.
Naczel. OKS wyjaśnił, że jednym z warunków przystąpienia do ogłoszonego
konkursu ofert na objęcie tych placówek  przez osoby fizyczne, był warunek, że
opłaty dla rodziców  nie będą wyższe niż obowiązujące w placówkach
samorządowych.
Więcej uwag nie było.
Rada Miasta jednogłośnie (głosowało 18 radnych – za, zwolnił się Przewodniczący
Arkadiusz Mroczkowski) podjęła Uchwałę Nr X/102/11 w sprawie udzielania i
ustalenia trybu rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli „Tęcza” i „Pod
Kasztanami” oraz zakresu i trybu kontroli prawidłowości ich wykorzystywania
(zał. nr 21) ;

r) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia statutu Żłobka Miejskiego „Szarotka” w
Malborku.

Zastępca burmistrza Jerzy Skonieczny przeprosił radnych za to, że pierwotne materiały
były wersją roboczą, ale już radni otrzymali faktyczny projekt, który został omówiony na
Komisji OKS.
Naczel. Janusz Biskupski przystępujemy do rozpatrzenia kilku projektów uchwał dot.
żłobka, w związku z tym kilka zdań wstępu. Otóż rząd naszego kraju podjął działania w
zakresie takim, ażeby poprawić tą sytuację jeśli chodzi o opiekę nad dziećmi do lat trzech.
Nazywamy to w skrócie ustawą o żłobkach i rząd podjął taką ustawę. Ta sfera była
zaniedbana i miasto nasze jest jedynym miastem, które posiada żłobek, aczkolwiek jest to
zapisane w zadaniach gminy. Naczelnik dodał, że posiłkujemy się wiedzą zdobytą przy
tworzeniu uchwał i wyjaśnień dot. funkcjonowania punktów czy innych form wychowania
przedszkolnego. Żłobek w Malborku przestał funkcjonować jako zakład opieki zdrowotnej i
stał się gminną jednostką budżetową. Wymieniona wcześniej ustawa zobowiązuje podmiot,
który utworzył żłobek do ustalenia statutu żłobka i określenia w nim przewidzianych w
ustawie elementów.  Stąd konieczność podjęcia niniejszej uchwały. Statut zgodnie z ustawą
musi zawierać pewne konkretne rzeczy, a mianowicie sposób naboru dzieci do żłobka, a także
ewentualne kwestie płacowe w związku z tym, gdy dziecko nie przebywa w żłobku. Jest to
już unormowane w statucie a resztę spraw jeśli chodzi o funkcjonowanie żłobków, będą
uregulowane w regulaminie organizacyjnym żłobka, który tworzy i za który odpowiada
dyrektor.

Na posiedzeniu Komisji OKS radni wnioskowali propozycję poprawki do statutu, a
mianowicie w § 12 pkt 3 – wykreślić całe zdanie i w to miejsce wpisać „opłata za
pobyt dziecka w żłobku podlega zwrotowi za każdy dzień jego nieobecności”.
Za wnioskiem glosowali wszyscy radni jednogłośnie, wstrzymujących się i głosów
przeciwnych nie było.
Komisja OKS przegłosowała nowy jednolity tekst statutu z poprawkami
i opinia jest pozytywna.
Radni nie mieli uwag.
Rada Miasta (głosowało 18 radnych  jednogłośnie (18 – za) podjęła Uchwałę Nr
X/103/11 w sprawie uchwalenia statutu Żłobka Miejskiego „Szarotka”
w Malborku ( zał. nr 22 );
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s) Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt dziecka
w Żłobku Miejskim prowadzonym przez Miasto Malbork, wysokości dodatkowej opłaty
za wydłużony wymiar opieki, maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie. Naczel.
Wydz. OKS wyjaśnił, że zgodnie z ustawą żłobkową wysokość opłaty za pobyt
dziecka w żłobku utworzonym przez miasto, opłaty dodatkowej za opiekę         w
wymiarze ponad 10 godzin dziennie oraz maksymalną wysokość opłaty za
wyżywienie ustala Rada Miasta w drodze uchwały. To rada określa główną granicę,
w uchwale proponuje się opłatę za pobyt dziecka w żłobku w wysokości 0,12 %
minimalnego wynagrodzenia za pracę, tj. na dzień dzisiejszy 1,66 zł za godzinę za
dziecko. W uzasadnieniu do uchwały jest wszystko szczegółowo opisane.
Opinie Komisji: FB i OKS są pozytywne.
Radni nie mieli uwag i wniosków.
Rada Miasta (głosowało 18 radnych: 17 – za, 1 głos przeciwny, wstrzymujących się
nie było) podjęła Uchwałę Nr X/104/11 w sprawie ustalenia wysokości opłaty za
pobyt dziecka w Żłobku Miejskim prowadzonym przez Miasto Malbork,
wysokości dodatkowej opłaty za wydłużony wymiar opieki, maksymalnej
wysokości opłaty za wyżywienie (zał. nr 23 );

t) Projekt uchwały  w sprawie ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i
klubów dziecięcych.

Janusz Biskupski Zgodnie z ustawą o opiece nad dziećmi w wieku do 3 lat prowadzenie
żłobka lub klubu dziecięcego wymaga wpisu do rejestru, prowadzonego przez Burmistrza
Miasta Malborka. Wysokość opłaty ustala Rada Miasta w drodze uchwały. Opłata nie może
być wyższa niż 50 % minimalnego wynagrodzenia za pracę ustalonego zgodnie z przepisami
o minimalnym wynagrodzeniu za pracę. Zgodnie z rozporządzeniem Rady Ministrów w
sprawie wysokości minimalnego wynagrodzenia za pracę w roku 2011 wynosi 1.386 zł.
Zatem maksymalna wysokość opłaty rejestracyjnej żłobka i klubu dziecięcego może wynosić
693 zł. Niniejszy projekt uchwały zakłada  propozycję opłaty w wysokości 30 %
minimalnego wynagrodzenia, która w roku 2011 wyniesie 415,80 zł.

Opiniowały Komisje: FB i OKS, opinie są pozytywne.
Bez uwag i wniosków radnych.
Rada Miasta (głosowało 18 radnych: 17 – za, 1 wstrzymujący się, przeciwnych nie
było) podjęła Uchwałę Nr X/105/11 w sprawie ustalenia wysokości opłaty za wpis
do rejestru żłobków i klubów dziecięcych (zał. nr 24);

u) Projekt uchwały w sprawie maksymalnej wysokości wynagrodzenia dziennego
opiekuna oraz zasad jego ustalania.

Naczel. Wydz. OKS ustawa żłobkowa przewiduje możliwość zatrudnienia przez samorząd
opiekuna dziennego do dzieci do lat 3 - wyjaśniał Wyglądało to będzie w ten sposób, że
będzie ogłaszany konkurs ofert jeśli taka zaistnieje wola i potrzeba naszego samorządu. Nie
mniej, żeby być przygotowanym do takiej sytuacji, Burmistrz przedstawia radnym projekt
uchwały, który regulowałby maksymalną wysokość ustalonego dziennego wynagrodzenia, co
dało by możliwość ewentualnego ogłoszenia konkursu ofert. Jest propozycja 3 zł za godzinę
brutto za jedno dziecko. Opiekun ten może zająć się pięciorgiem dzieci lub trójką, w tym
jedno niepełnosprawne. Ponadto ustawodawca nakłada obowiązek oprócz tego, żeby
wypłacić wynagrodzenie, to jeszcze ubezpieczyć. Szczegółowo to jest opisane w
uzasadnieniu do projektu uchwały.

Opinie Komisji FB i OKS są pozytywne.
Zapytania radnych:
Radny Marek Charzewski – mamy tutaj 3 zł brutto na jedno dziecko. Opiekun może
się zajmować pięciorgiem dzieci chyba, że są niepełnosprawni i wtedy jest tylko
trójka dzieci. Opiekun będzie również otrzymywał 3 zł na każde dziecko.
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Z – ca burmistrza Jerzy Skonieczny wynagrodzenie ulega zwiększeniu.
Więcej pytań nie było.
Rada Miasta w głosowaniu (głosowało 18 radnych:  wyszedł w sali radny Zenon
Kowiel) jednogłośnie (18 – za) podjęła Uchwałę Nr X/106/11 w sprawie
maksymalnej wysokości wynagrodzenia dziennego opiekuna oraz zasad jego
ustalania (zał. nr 25);

v) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami i klubami
dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami. Skoro radni uchwalili już wcześniejsze
uchwały, to należy spełnić kolejny wymóg ustawowy a mianowicie określić plan
nadzoru na tymi instytucjami. W uchwale są określone warunki, raz w roku winna być
przeprowadzona kontrola przez Urząd Miasta.
Opinia komisji OKS jest pozytywna.
Radni nie mieli uwag i wniosków.
Rada Miasta ( głosowało 18 radnych ) jednogłośnie ( 18 – za ) podjęła Uchwałę Nr
X/107/11 w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami i klubami dziecięcymi
oraz dziennymi opiekunami ( zał. nr 26 );

w) Projekt uchwały w sprawie określenia zasad i trybu przyznawania nagród i wyróżnień
dla sportowców i trenerów za osiągnięte wyniki sportowe oraz dla innych osób
wyróżniających się osiągnięciami w działalności sportowej.

Naczel. Janusz Biskupski ustawa o sporcie udzieliła jednostkom samorządu terytorialnego
delegacji do określenia w drodze uchwały warunków i trybu przyznawania wyróżnień i
nagród pieniężnych, biorąc pod uwagę znaczenie danego sportu oraz osiągnięcia wyników
sportowych dla jednostki samorządu terytorialnego. Przyznane  nagrody stanowić będą wyraz
uznania dla środowiska sportowego za osiągnięte wyniki sportowej rywalizacji – wyjaśnił
Projekt ten na Komisji OKS był szczegółowo analizowany w wyniku czego komisja
proponuje wnieść następujące poprawki: w § 3 dodać pkt 10 o brzmieniu „Olimpiady
Specjalne”; w § 7 w ust. 2 w trzecim zdaniu po słowie „klubów” dodać „i stowarzyszeń”; w §
8 pkt 4 po słowie „Paraolimpiadzie” dodać „Olimpiadach Specjalnych” i autopoprawka w § 5
ust. 2 po zakończeniu „zał. do niniejszej uchwały”. W tym załączniku na wniosek Komisji
OKS w pkt 2, który mówi o tym, że dyscyplina oraz data nadania oraz rodzaj klasy sportowej
( w sportach indywidualnych ) lub klasa rozgrywek (w zespołowych grach sportowych)
należy dodać po przecinku „klasy trenerskie i instruktorskie”.

Wiceprzewodniczący Tadeusz Woźny poddał pod głosowanie wszystkie poprawki
przedstawione powyżej przez Naczelnika Janusza Biskupskiego na wniosek komisji
OKS.
Za poprawkami głosowało 18 radnych, jednogłośnie.
Opinia Komisji FB jest pozytywna. Przewodniczący Jacek Markowski powiedział, że
na Komisji OKS wnioski zgłosili: radna Teresa Zdanowicz i radny Zenon Kowiel a
wnioski zostały przegłosowane pozytywnie jak i projekt uchwały po poprawkach.
Uwagi i wnioski radnych:
Radny Krzysztof Grylak miał uwagę do § 7 pkt 1. 2) „nagrody rzeczowe w postaci
sprzętu sportowego, strojów sportowych, wyposażenia i urządzeń służących do
szkolenia oraz wydawnictw o tematyce sportowej”, radny proponuje zmienić na
„publikacji o tematyce sportowej”. Burmistrz nie może komuś ofiarować
wydawnictwa o tematyce sportowej, wytworem wydawnictwa jest publikacja i dlatego
tutaj radny sugeruje, aby w miejsce „wydawnictwa o tematyce sportowej wstawić
słowo „publikacja o tematyce sportowej”.
Przewodniczący komisji OKS wyjaśnił, że radny Grylak na komisji OKS zgłosił ten
wniosek i nie został poparty przez komisję, stanowisko radnych było negatywne.
Z – ca burmistrza wyjaśnił, że słowo „wydawnictwo” ma nie tylko jedno znaczenie
ale nie upiera się.
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Dla radnego Stanisława Berlińskiego wydawnictwo to jest książka, jako nagroda
rzeczowa o tematyce sportowej. Natomiast, żeby ofiarować publikacje to co to znaczy,
artykuł komuś ofiarować ? Wydawnictwo to jest dokładnie książka o tematyce
sportowej, natomiast publikacja to jest artykuł zawarty ewentualnie w tej książce.
Ad vocem do radnego Berlińskiego, radny Krzysztof Grylak powiedział, że artykuł
jest faktycznie formą publikacji ale publikacja nie artykułuje się do artykułu.
Z – ca burmistrza Maciej Rusek – język polski jest bogaty, są to pojęcia zamienne
ale są redaktorzy prasy na sali, to może zechcą się wypowiedzieć w tej kwestii, ale nie
osiągajmy pewnego pułapu dyskusji.
Radny Jan T. Wilk ma prośbę, przychylmy się do wniosku radnego Grylaka bo to
niczego nie zmienia, oddajmy mu satysfakcję i kończmy tą dyskusję, bo szkoda czasu.
Radny powiedział, że „koniec wieńczy dzieło”, jest to ostatnia już uchwała oświatowa
i to, że radny osobiście wielokrotnie nie zgadzał się z propozycjami dotyczącymi
przekształceń szkół, likwidacji przedszkoli, to chce wyrazić swoje osobiste, jako
radnego, uznanie dla pana Janusza Biskupskiego, który doprowadził do końca rzecz
nie zawsze popularną, nawet nie popularną. Tak sprawnie radnym szło głosowanie, to
jest w znacznym stopniu  zasługa pana Biskupskiego. Jest to wyjątkowo profesjonalna
osoba, pewnie nie zostawimy go w spokoju, będzie wspierał samorząd, zaangażuje się
w życie społeczne. Radny bardzo serdecznie podziękował panu Januszowi
Biskupskiemu za współpracę.
Radny Jacek Markowski odniósł się do wniosku radnego Grylaka, że jeżeli to nic
nie zmienia, to po co to zmieniać. Radny korzystając z możliwości, że jest na sali
Internetu wpisał sobie „wydawnictwo” jako znaczenie i pod tym hasłem się kryje:
czasopismo, magazyn, publikacja, publikator dzieła.
Wiceprzewodniczący Tadeusz Woźny zapytał, czy radny Grylak składa wniosek
formalny?
Radny Krzysztof Grylak uważa, że słowo publikacja w tym przypadku jest
adekwatne i podtrzymuje swój wniosek.

Za poprawką w §  7 pkt 1. 2) słowo „wydawnictwa” zastąpić słowem „publikacji”,
głosowało 16 radnych, 8 głosów było – za, 6 – przeciwnych, 2 się wstrzymały, a
zatem wniosek został przyjęty.
Więcej wniosków i uwag nie było.
Za - całością uchwały głosowało 17 radnych, wstrzymujących się nie było,  1 głos
przeciwny, a zatem Rada Miasta podjęła Uchwałę Nr X/108/11 w sprawie określenia
zasad i trybu i przyznawania nagród i wyróżnień dla sportowców i trenerów za
osiągnięte wyniki sportowe oraz dla innych osób wyróżniających się
osiągnięciami w działalności sportowej (zał. nr 27);
Z – ca Burmistrza Jerzy Skonieczny szczęśliwie uchwały dot. oświaty zostały
podjęte i jest to ostatnia uchwała przygotowana przez pana Naczelnika. Burmistrz
podziękował Naczelnikowi Januszowi Biskupskiemu za pracę włożoną w
porządkowanie tej działalności. Tyle uchwał co dzisiaj zostało przegłosowanych a dot.
oświaty, jeszcze nie było. Podziękował Januszowi Biskupskiemu za prace na rzecz
Miasta. Trzy dekady pracy w samorządzie, to naprawdę bardzo wiele.
Naczelnik otrzymał kwiaty od Burmistrza i oklaski od radnych.
Naczelnik Janusz Biskupski był bardzo wzruszony z powodu, że odchodzi na
emeryturę. Naczelnik  podziękował opatrzności i osobom, które zaufały mu. Dane mu
było służyć i pracować na rzecz malborskiej oświaty, kultury i sportu. Jeśli chodzi o
oświatę to blisko 30 lat.
Poznał przez 30 lat wiele interesujących ludzi na swojej drodze. Były momenty
przyjemne i mniej przyjemne. To co radny Jan Wilk powiedział, że są spory, ale tylko
ze sporów może powstać coś nowego. Nie należy w jedną stronę wszyscy razem tak
do końca, warto mieć swoje zdanie. Wszystko to już jest przeszłość i ponownie
podziękował, że mógł służyć i pracować na rzecz tych właśnie dziedzin i życzył tym
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dziedzinom ale i wszystkim innym, życia społecznego, gospodarczego ażeby każdy
dzień był dobry.

x) Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Protokółu dodatkowego Nr 2 do
Zakładowego układu Zbiorowego Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w
Malborku.

Dyrektor MOPS Jacek Wojtuszkiewicz, powiedział, że MOPS działa w oparciu o
Zakładowy Zbiorowy Układ Pracy i w tej chwili przyjęcie tego protokołu jest po prostu
niezbędne celem zarejestrowania go przez Okręgową Inspekcję Pracy. Jeżeli ta uchwała nie
przejdzie pozytywnie, MOPS nie będzie mógł tego protokołu zarejestrować. Inspekcja Pracy
musi mieć pewność, że środki finansowe na realizację Zakładowego Układu Zbiorowego
Pracy są w dyspozycji MOPS.

Opinia Komisji do spraw Społecznych jest pozytywna.
Nie było uwag i wniosków.
Rada Miasta (głosowało 17 radnych) jednogłośnie wszyscy – za, podjęła Uchwałę Nr
X/109/11 w sprawie zatwierdzenia Protokółu dodatkowego Nr 2 do Zakładowego
układu Zbiorowego pracy Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Malborku
(zał. nr 28);

y) Projekt uchwały w sprawie utworzenia na obszarze miasta Malborka odrębnych
obwodów głosowania dla przeprowadzenia wyborów do Sejmu Rzeczypospolitej
Polskiej i Senatu Rzeczypospolitej Polskiej, zarządzonych na dzień 9 października
2011 roku

Naczel. Wydz. Spraw Społecznych Beata Żaroffe – Preuss projekt ten jest jedną      z
czynności kalendarza wyborczego przedstawionego przez Państwowa Komisję Wyborczą w
Warszawie, ustalonego na podstawie nowego dokumentu prawnego jakim jest Kodeks
Wyborczy, który zastąpił wszystkie ordynacje wyborcze. W związku z powyższym podjęcie
tej uchwały jest zasadne. Tak jak w poprzednich uchwała o obwodach zamkniętych  w świetle
kodeksu wyborczego o obwodach odrębnych, pozostają trzy obwody a więc obwód nr 21 w
Domu Pomocy Społecznej, obwód nr 22 w Zakładzie Karnym i obwód nr 23 w Powiatowym
Centrum Zdrowia. Uchwała musi być podjęta nie później niż 35 dni przed wyborami, które
ogłoszone są na 9 października 2011 r.

Komisja do spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie.
Rada Miasta (głosowało 17 radnych) jednogłośnie 17 – za podjęła Uchwałę Nr
X/110/11 w sprawie utworzenia na obszarze miasta Malborka odrębnych
obwodów głosowania dla przeprowadzenia wyborów do Sejmu Rzeczpospolitej
Polskiej i Senatu Rzeczpospolitej Polskiej, zarządzonych na dzień 9 października
2011 roku (zał. nr 29) ;

z) Projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu Miasta Malborka
Sekretarz Miasta Piotr Szwedowski projekt jest konsekwencją zmian, jakie Rada Miasta
Malborka podjęła w dziedzinie oświaty. Zmiany te muszą mieć odzwierciedlenie w Statucie,
jest to dość jasno opisane w uzasadnieniu i zasadność jest oczywista tej uchwały.

Opiniowały komisje: OKS i do spraw Społecznych, opinie są pozytywne.
Uwag i wniosków radni nie mieli.
Rada Miasta (głosowało 17 radnych) jednogłośnie 17 – za podjęła Uchwałę Nr
X/111/11 w sprawie zmiany Statutu Miasta Malborka (zał. nr 30);

aa) Projekt uchwały w sprawie przystąpienia Miasta Malbork do realizacji projektu pn.
„Inwestuj w Malbork – kompleksowe przygotowanie terenów inwestycyjnych”

Z-ca Burmistrza Maciej Rusek trudno zdobyć finansowanie na tego typu przedsięwzięcia,
które mogą przybliżać do stworzenia godnych warunków dla pozyskania inwestorów i dla
lokowania firm. Jest to tego rodzaju projekt, w którym oprócz części koncepcyjnej, studia
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dokumentów, które pozwolą potem na opracowanie dokumentów o charakterze bardziej
techniczno – projektowym. Mamy też 1/3, może więcej, w tym projekcie budżetu segment na
promocje szeroką zmianą, bo obejmującą też portale internetowe branżowe i pisma branżowe
oraz popularne 18 miesięcy  kampanii w całej Polsce, wielkoformatowej, spoty reklamowe,
szereg innych tego typu działań, które dobrze się przysłużą Malborkowi. Cały projekt w
projekcie uchwały to ponad pół miliona złotych z dużym dofinansowaniem 85 % w
programie innowacyjna gospodarka.

Opinie komisji: Finansowo-Budżetowej, Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta
oraz Gospodarki Komunalnej Mieszkaniowej i Komunikacji są pozytywne.
Radni nie mieli uwag i wniosków.
Rada Miasta jednogłośnie (17 – za) podjęła Uchwałę Nr X/112/11 w sprawie
przystąpienia Miasta Malborka do realizacji projektu pn. „Inwestuj w Malbork
– kompleksowe przygotowanie terenów inwestycyjnych” (zał. nr 31);

bb)Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Malborskiemu
na pokrycie kosztów pobytu w Pogotowiu Socjalnym w Elblągu osób nietrzeźwych
zamieszkałych na terenie Miasta Malborka w Izbie Wytrzeźwień.

Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych powiedziała, że projekt uchwały jest wynikiem
rozmów przeprowadzonych między miastem Malbork, powiatem malborskim i miastem
Elbląg dlatego, że z dniem 31 sierpnia br. miasto Malbork wypowiedziało Elblągowi
porozumienie w sprawie przewożenia osób nietrzeźwych do Pogotowia Socjalnego. Dla
ciągłości realizacji tego zadania wynikającego z ustawy o wychowaniu w trzeźwości
przeciwdziałaniu alkoholizmowi, podjęliśmy rozmowy z Powiatem Malborskim, bo to nie
dotyczy tylko miasta Malborka. W ramach Powiatu Malborskiego podjęliśmy rozmowy w
celu zmniejszenia kosztów dla samego naszego samorządu. Takie rozmowy przyniosły skutek
w postaci  projektu uchwały, który został przedstawiony. Projekt jest dla miasta Malborka
bardzo korzystny dlatego, że obejmuje okres od września do końca roku a kwota dotacji
przewidziana jest 5.160 zł, oczywiście rozliczenie dotacji nastąpi na koniec roku. Kwota ta za
cztery miesiące dotychczas dla miasta Malborka była kwota miesięczną. Jest korzyść
finansowo niewymierna, a więc oszczędna. W związku z powyższym Naczelnik poprosiła
radnych o podjęcie tej uchwały.

Opinia komisji do Spraw Społecznych pozytywna, jest to bardziej korzystne
rozwiązanie dla nas od dotychczasowego – powiedział Przewodniczący Leszek
Witkiewicz. Opinia Komisji FB również pozytywna.
Uwagi i wnioski radnych:
Radny Dariusz Kostrzewa myśli, że to tępo spowodowało, gdyż na końcu projektu
należy wykreślić słowa „w Izbie Wytrzeźwień”. Jest to uwaga a nie wniosek. Uwagę
radnego wykreślono z uchwały.
Rada Miasta jednogłośnie (17 – za) podjęła Uchwałę Nr X/113/11
w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Malborskiemu na pokrycie
kosztów pobytu w Pogotowiu Socjalnym w Elblągu osób nietrzeźwych
zamieszkałych na terenie Miasta Malborka (zał. nr 32).

Ad. pkt 8
Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.

Radny Leszek Witkiewicz prosił o nie odpowiadanie na Jego interpelacje, gdyż osobiście
będzie w kontakcie z naczelnikami wydziałów, radnego interesuje sprawa a nie w tej chwili
odpowiedź.
Z – ca Burmistrza Miasta Maciej Rusek odpowiadał za zapytania i interpelacje radnych:
Radnemu Krzysztofowi Grylakowi, jeśli chodzi o ul. Dąbrowskiego to radny sam podał
przyczynę, że mieszkańcy czy użytkownicy tej ulicy próbują omijać i wjeżdżają na chodniki,
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a wiadomo, że nie są przystosowane do tego. Ta inwestycja nie jest już objęta gwarancją,
zobaczymy jaki tam jest rozmiar szkód i na ile możemy to naprawić.

Jeśli chodzi o nieruchomości, pierwszą przy ul. Piastowskiej teren zabudowy
usługowej z funkcją ewentualnie na restaurację i pensjonat, w planie termin przystosowania
tego obiektu był do 15 lipca ub. roku. Kiedy to właściciel przed upłynięciu tego terminu
wystąpił do Burmistrza o przedłużenie rozpoczęcia robót inwestycyjnych i zaproponował
termin 1 sierpnia 2012 r., taką zgodę otrzymał.

Co do nieruchomości przy ul. 17 marca, dotychczasowy właściciel stracił tą
nieruchomość z powodu zadłużenia, którą przejął komornik. Komornik w drodze licytacji
sprzedał nowemu nabywcy, natomiast ten nabywca jeszcze nie został ujawniony w księdze
wieczystej. Termin realizacji inwestycji poprzedniego właściciela upłynął w roku 2010,
miasto wówczas po upłynięciu tego terminu stosownie do umowy naliczyło kary umowne
w granicach 50 tys. zł.  Na razie tych pieniędzy nie odzyskaliśmy, nie wiadomo jaki będzie
dalszy ciąg gdyż nowego nabywcy nie obowiązują zapisy tej pierwotnej umowy.

Burmistrz Miasta otrzymał zaproszenie na spotkanie z Prezydentem RP, ale nie było
możliwości czasowych aby przedstawiciele miasta uczestniczyli. Uczestniczyli
przedstawiciele Muzeum Zamkowego, co wydaje się bardziej zasadne.
Odpowiadając na pytanie radnej Joannie Iglińskiej, na zapleczu ul. Kościuszki 18, 19 i 20 jest
taka sytuacja, że mieszkańcy tych wspólnot chcą  parkować samochody. Jeżeli będzie taka
wola do jakiegoś partycypowania w kosztach zagospodarowania tego terenu, to Miasto jest
skłonne rozmawiać ze wspólnotami.
Radna Joanna Iglińska dodała, że tam parkują nie tylko lokatorzy ale i mieszkańcy,
w związku z tym dodatkowy kłopot i uciążliwość dla lokatorów. Wyrwy, które są na
podwórku spowodowane są przez auta różnych użytkowników. Teren ten jest terenem w
znacznej części gminnym i dlatego radna prosi o rozważenie możliwości zabezpieczenia
dziur.
Burmistrz stanowczo dementuje, myśl o tym, że zostanie połączone ZGKiM z MZK w
Malborku.
Na pytanie radnego Marka Charzewskiego a dot. punktu usuwania azbestu, mają porządek
chronologiczny, skutkowy. Złożyliśmy wniosek, zrobiliśmy aktualizację usuwania azbestu i
ten punkt, o który radny pytał, to porozumienie jest na dofinansowanie 15 tys. zł. Całościowa
inwentaryzacja w skali miasta to jest ponad 600 ton azbestu, głównie na dachach domów
mieszkalnych i gospodarczych użytkowanych przez osoby fizyczne. Warto też przypomnieć
o tym, że my dofinansowujemy to usuwanie w kwocie 40 tys. zł, na razie do 24 sierpnia br.
dofinansowaliśmy prawie 16,5 tys. zł a jeszcze 14 osób jest w kolejce. Dzięki temu, że mamy
inwentaryzacje to na przyszły rok będziemy mogli się starać o pieniądze.
Z – ca Burmistrza Jerzy Skonieczny - każda jednostka ma prawo do urlopów
i kiedy radny Grylak był w Ratuszu pracownicy byli na urlopach. We wrześniu już Ratusz
podejmuje ponownie działania, będą dzieci i instruktorzy będą dalej pracować. W nawiązaniu
do tego pytania czy ktoś jest zainteresowany Ratuszem, to nie budynek nie jest na sprzedaż,
docelowo będzie służył kulturze, pewnie długie lata. Przed chwilą radni podjęli uchwałę
intencyjną o przekazaniu budynku Miejskiego Domu Kultury, także budynek Ratusza przez
wiele lat będzie służył kulturze w Malborku.
Na pytanie radnego Marka Charzewskiego o przekształceniach, likwidacjach
i zmianach w placówkach jednostkach oświatowych, to są propozycje, wnioski niektórych
nauczycieli, pracowników chociażby ze szkół, którzy chcieli utworzyć na Osiedlu Południe
Zespół Szkół. Komisja OKS bardzo mocnym głosem mówiła, że będzie przyglądać się
funkcjonowaniu placówek te które zostały pozostawione przedszkoli czy szkół i być może
będzie to inicjatywa samej komisji. Ze strony miasta żadnych takich propozycji nie ma.
Na koniec pytanie radnego Jana T. Wilka, budowa Szkoły Podstawowej Nr 3 przebiega
zgodnie z harmonogramem.  Być może zdarza się, że na budowie jest mniej pracowników, ale
z informacji, które posiadamy i z przepływów finansowych za wykonane prace, wynika, że
inwestycja nie jest zagrożona.
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Ad. pkt 9
Przyjęcie protokołu z IX sesji Rady Miasta Malborka.

Rada Miasta jednogłośnie (17 – za) bez uwag i wniosków przyjęła protokół
z IX sesji Rady Miasta Malborka.

Ad. pkt 10
Komunikaty i wolne wnioski.

Wiceprzewodniczący Tadeusz Woźny poinformował, że w dniach 30 września i 1
października 2011 r. odbędzie się III edycja Ogólnopolskiego Festiwalu Piosenki
Obcojęzycznej „EUROSONG  2011” organizowanego przez Młodzieżową Radę Miasta
Malborka.

Zgodnie z ustawą o finansach publicznych i uchwałą Rady Miasta radni otrzymali
informację o przebiegu Budżetu Miasta za I półrocze 2011 r.
Przypominał, że zgodnie z Uchwałą Nr XLVII/431/10 Rady Miasta Malborka § 1 dyrektorzy
jednostek organizacyjnych Miasta, Naczelnicy Wydziałów, Pełnomocnicy Burmistrza Miasta
opracowują i konsultują ze stałymi komisjami Rady w terminie do 15 września oraz
przedkładają Skarbnikowi Miasta w terminie do 30 września poprzedzającego rok budżetowy
propozycje do budżetu na 2012 r.
Obecna na sali pani Ewa Wasilewska, studentka Uniwersytetu Warszawskiego zwróciła się z
prośbą do pana Przewodniczącego o wyrażenie zgody na przeprowadzenie wśród radnych
ankiety, która będzie pomocna do napisania pracy magisterskiej na temat współpracy
samorządów z zagranicą.
Radny Zdzisław Leszczyński złożył wniosek, który dotyczy niedawno remontowanej ul.
Rolniczej. Dzisiaj nie można przejechać tą ulica, przeprowadzić wózka, nie ma pobocza,
chodnika. Radny wnioskuje aby w ramach naprawy, która była przeprowadzona
przeprowadzić remont pogwarancyjny albo po prostu naprawić.
Radny Jan T. Wilk do Burmistrza, który wspomniał, że radni otrzymali sprawozdanie z
wykonania za I półrocze i prosi o sprawdzenie jak to jest z tymi dywidendami, ponieważ na
11 str. wysokość planowana dywidendów  jest zaznaczona 500 tys. zł, wykonanie 900 tys. zł
a w załączniku w informacji pod tą samą pozycją jest  kwota 600 tys. zł. Radny chce wiedzieć
jak jest właściwie.
Skarbnik Miasta na bieżąco wyjaśniła radnemu, że należy zsumować pozycje w rubrykach.
Radny Krzysztof Grylak zwrócił uwagę na fakt, że właśnie w chwili obecnej kiedy radni
rozmawiają na tematy finansowe, powinien posłuchać Poseł Jan Kulas, a już na koniec obrad
Posła nie było. Głos powinien zabrać na końcu i wysłuchać wszystkich problemów. Radny
powiedział szczerze, że „pachnie mu to kiełbasą o zabarwieniu wyborczym”.
Wiceburmistrz Jerzy Skonieczny złożył radnemu wyjaśnienie, że jako wieloletni pracownik
Biura Poselskiego zgodnie z uchwałą o wykonywaniu mandatu Posła, Poseł może zabrać głos
w dowolnym momencie na sesji, jest to jego prawo i pan Przewodniczący nie miał prawo mu
odmówić.
Burmistrz korzystając z okazji zaprosił radnych do udziału w uroczystościach patriotycznych,
które są organizowane przez nasze miasto w dniu 1 września. Plan uroczystości jest na
stronie internetowej.
Wiceburmistrz Maciej Rusek poinformował, że w najbliższą sobotę organizowane są „Dni
Rzeki” na plaży miejskiej nad Nogatem przez stowarzyszenie Aktywny Malbork  Patronat
objął Burmistrz, który serdecznie zaprasza. Program był w mediach, w Internecie, na stronach
stowarzyszenia. Od godz. 10:00 zaczyna się sprzątaniem brzegu rzeki a od 11:00 będzie
atrakcje.

Ad. pkt 11
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Zakończenie sesji.

Wobec wyczerpania porządku obrad, Wiceprzewodniczący Rady Tadeusz Woźny zamknął X
sesję Rady Miasta Malborka.

Na tym posiedzenie zakończono.
Protokołowała Alicja Olchowicz

Wiceprzewodniczący Rady Miasta                          Przewodniczący Rady Miasta

Tadeusz Woźny                                                  Arkadiusz Mroczkowski


